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TJÄNSTESKRIVELSE 
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1(4) 
Datum 

2020-03-12 
Diarienummer 

KFN  2019/62  

Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Jan Lundberg, 0240-866 26 
jan.lundberg@ludvika.se  

  

 
 

 
Kultur- och fritidsnämnden 

 

Rapportering av målaktiviteter och ekonomi, 
uppföljningstillfälle 1, år 2020 

Förvaltningens förslag till beslut 
1. Nämnden godkänner periodens rapportering, enligt bilaga 1 daterad 12 

mars 2020. 

2. Nämnden fastställer handlingsplan med åtgärder för att bidra till en 
ekonomi i balans 2020, enligt bilaga 2 daterad 12 mars 2020. 

Sammanfattning 
Nämnderna ska tre gånger under pågående år rapportera till kommunstyrelsen 
hur det går med arbetet med de kommunövergripande verksamhetsmålen och 
med ekonomin. Detta görs som ett led i att kommunstyrelsen ska kunna 
fullgöra sin uppsiktsplikt över övriga nämnder. 

Denna rapportering av kultur- och fritidsnämndens genomförda målaktiviteter 
och ekonomiska läge avser perioden januari−februari 2020, och innefattar en 
prognos till årets slut (bilaga 1). Prognosen säger att årets driftsbudget kommer 
hållas utan avvikelser. Därför finns inga korrigerande åtgärder i bilagda 
handlingsplan (bilaga 2).    

Målaktiviteter för att de kommunövergripande verksamhetsmålen ska 
nås. Under perioden följde 28 av nämndens 30 målaktiviteter sin plan 
(93 procent). Enligt prognos kommer alla aktiviteter genomföras planenligt 
under året (100 procent). 

Driftskostnader. Under perioden var nämndens nettokostnader för den 
löpande verksamheten totalt 0,6 mnkr lägre än periodens budgeterade nivå 
(positiv avvikelse), med störst avvikelse för Kultur och ungdom. Prognosen är 
dock att årets driftsbudget kommer hållas utan avvikelser. Därför finns inga 
korrigerande åtgärder i bilagda handlingsplan. 

Investeringar. Av nämndens totala investeringsanslag för året på 4,9 mnkr har 
ingenting bokförts under perioden. Enligt prognos kommer dock hela anslaget 
att upparbetas och bokföras till årets slut (100 procent). 
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2(4) 

Beskrivning av ärendet 

God ekonomisk hushållning och kommunstyrelsens uppsiktsplikt 
Kommunen ska ha en god ekonomisk hushållning i sin verksamhet, vilket 
handlar om att skapa förutsättningar, planera och styra för att på kortare och 
längre sikt klara både verksamhet och ekonomi. 

Som ett led i att kommunstyrelsen ska kunna fullgöra sin uppsiktsplikt över 
övriga nämnder, ska nämnderna tre gånger under pågående år följa upp och 
rapportera till kommunstyrelsen hur det går med arbetet med de 
kommunövergripande verksamhetsmålen och med ekonomin. Vid samma 
tillfällen ska ekonomichefen rapportera kommunens resultat och 
balanskravsresultat för perioden. 

Både fullmäktiges verksamhetsmässiga och finansiella mål ska nås 
Att styra mot fullmäktiges verksamhetsmål handlar om att över tid förbättra 
och utveckla verksamheten i önskad riktning. Mål och ambitionsnivåer för 
verksamheten ska nås inom de ekonomiska ramar som utgörs av de drifts- och 
investeringsbudgetar som fullmäktige har tilldelat nämnderna. Budgetbeslutet 
bygger i sin tur på att också fullmäktiges finansiella mål ska nås. 

Fullmäktiges övergripande mål år 2020 

 

Genom rapporteringen ges kommunstyrelsen tidiga signaler på eventuella 
avvikelser i nämndernas arbete för att dels de övergripande verksamhetsmålen 
ska nås, dels budgeten ska hållas så att kommunens finansiella mål kan nås. Vid 
avvikelser mot driftsbudgeten som väntas kvarstå till årets slut, ska nämnderna 
på eget initiativ vidta korrigerande åtgärder. 

Denna rapportering avser perioden januari−februari 2020 
Denna rapportering av kultur- och fritidsnämndens genomförda målaktiviteter 
och ekonomiska läge avser perioden januari−februari 2020 och innefattar en 
prognos till årets slut (bilaga 1). Prognosen säger att årets driftsbudget kommer 
hållas utan avvikelser. Därför finns inga korrigerande åtgärder i bilagda 
handlingsplan för att få nämndens och/eller kommunens ekonomi i balans till 
årets slut (bilaga 2). 

Målaktiviteter 
Fullmäktige har fastställt totalt 18 resultatmått som visar viktiga aspekter av de 
övergripande verksamhetsmålen och som vid uppföljningar ska användas för 
att bedöma hur väl målen nås (KF 2015-05-25 § 192). 

En av landets bästa skolkommuner

En bra kommun att växa upp i

En tillväxtkommun

En bra kommun att leva i

En miljövänlig kommun

Resultat 2 %  av skatteintäkter och statsbidrag
*
* *

Verksamhetsmål*

Finansiella mål**

KF 25 maj 2015 § 192

KF 3 juni 2019 § 89
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Ambitionsnivån för vad som konkret ska uppnås 2020 framgår genom att det 
för varje mått finns ett målvärde för året (KS 2019-05-21 § 116). 

Nämndens målaktiviteter för 2020 ska bidra till att resultatmåttens målvärden 
ska uppnås, vilket i sin tur ska bidra till att de övergripande verksamhetsmålen 
uppnås. 

Det finns en startmånad för varje aktivitet och det är angivet i vilken takt den 
ska genomföras månad för månad. Denna uppföljning avser om nämndens 
aktiviteter under januari−februari 2020 har genomförts enligt denna plan. Ju 
större andel genomförda aktiviteter, i desto högre grad indikeras att nämnden 
planenligt bidrar till att de kommunövergripande verksamhetsmålen ska nås. 

Under perioden följde 28 av nämndens 30 aktiviteter sin plan (93 procent).  

Avvikelser: 

− Mål 2, mått 3 – gårdsråd på fritidsgårdar 
− Mål 2, mått 5 – trygga miljön på fritidsanläggningar genom ledarledda 

aktiviteter 
Graden av genomförande är därmed i stort sett jämn mellan verksamhetsmålen.  

Prognosen för helåret är att alla målaktiviteter kommer genomföras planenligt 
(100 procent), men det finns en osäkerhet i några fall. 

Driftskostnader 
För helåret 2020 har nämnden en driftsbudget för den löpande verksamheten 
på netto 41 miljoner kr (mnkr). För perioden januari−februari är det budgeterat 
ett belopp på 11,4 mnkr. 

Under årets två första månader var driftskostnaderna netto totalt 0,56 mnkr 
lägre än periodens budgeterade belopp (positiv avvikelse). Intäkterna var 
0,22 mnkr högre än budget (positiv avvikelse), medan bruttokostnaderna var 
0,34 mnkr lägre (positiv avvikelse). 

Väsentliga avvikelser under perioden: 
− Högre intäkter än beräknat för sporthallen 0,23 mnkr 
− Lägre kostnader än beräknat för biblioteket 0,10 mnkr 
− Lägre kostnader än beräknat för kansliet 0,18 mnkr 

Prognosen är dock att årets driftsbudget netto kommer hållas utan avvikelser. 
Därför finns inga korrigerande åtgärder i bilagda handlingsplan (bilaga 2). 

Investeringar 
För helåret 2020 har nämnden ett investeringsanslag på 4,9 mnkr. 

Under perioden januari−februari har inget av anslaget upparbetats och bokförts. 

Prognosen för helåret är att hela anslaget (100 procent) kommer upparbetas och 
bokföras. 

Ekonomiska konsekvenser 
Förvaltningens förslag till beslut medför inte några kostnader. 
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Jan Lundberg 
Förvaltningschef  

Bilagor 
1. Kultur- och fritidsnämndens rapportering av målaktiviteter och 

ekonomi, uppföljningstillfälle 1 år 2020, daterad 12 mars 2020 
2. Kultur- och fritidsnämndens handlingsplan med åtgärder för att bidra 

till en ekonomi i balans 2020, daterad 12 mars 2020 

Beslut skickas till 
Kommunstyrelsen 
Kommunstabens verksamhetscontroller för sammanställning 
Ekonomienheten för sammanställning 
Akten 
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BILAGA 1 
Sida 

1(2) 
Datum 

2020-03-12 
 

       

Samhällsbyggnadsförvaltningen 
 

 

 
 

 

 
 

 
 

 

Kultur- och fritidsnämndens rapportering av målaktiviteter 
och ekonomi, uppföljningstillfälle 1 år 2020 

Målaktiviteter, uppföljningstillfälle 1 år 2020 

 
  

31

Barn och unga 0%

En av landets bästa skolkommuner 5 0 100% 0%

En bra kommun att växa upp i 8 2 80% 20%

Arbete och näringsliv

En tillväxtkommun 4 1 80% 20%

Livsmiljö

En bra kommun att leva i 7 0 100% 0%

En miljövänlig kommun 4 0 100% 0%

Totalt 28 3 90% 10%

planerade målaktiviteter
Följer 

sin plan
Följer 

inte sin 
plan

Följer 
sin plan

Följer 
inte sin 

plan
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Ludvika kommun 
Datum 
2020-03-12 

      
      

Sida 

2(2) 

Intäkter och kostnader mnkr, uppföljningstillfälle 1 år 2020 

 

Investeringar mnkr, uppföljningstillfälle 1 år 2020 

 
 
 

 

Jan Lundberg 
Förvaltningschef 
 

Budget Utfall Avvikelse Budget Prognos Avvikelse

Intäkter 1,0 1,2 0,2 6,0 6,0 0,0

Kostnader 12,4 12,1 0,3 47,0 47,0 0,0

Netto 11,4 10,9 0,6 41,0 41,0 0,0

Januari-februari 2020 Helår 2020

Årsbudget

Extra 
beviljat + 
överfört 

under året

Totalt 
anslag för 

året
Utfall för 
perioden

Periodens 
avvikelse 
mot totalt 
anslag för 

året Prognos

Prognosen
s avvikelse 
mot totalt 
anslag för 

året

4,9 0,0 4,9 0,0 -4,9 4,9 0,0

Januari-februari 2020 Helår 2020
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 XXXförvaltningen BILAGA 2   2020-03-XX

Filnamn: Flik: År 2020      Sida 1(1)

XXXnämndens handlingsplan med åtgärder för att bidra till en ekonomi i balans 2020, uppföljningstillfälle 1 år 2020
Planerade åtgärder utan säkerställd effekt 2020 får ingå i slutlig helårsprognos först efter att de har godkänts av förvaltningschef

Åtgärd Beslut om åtgärd
Är

åtgärden
planerad

el
påbörjad?

Driftsättni
ng, datum

Vilken realistisk ekonomisk effekt
har åtgärden? Mnkr, två decimaler

Ingår åtgärdens ekonomiska
effekt i slutlig helårsprognos

för 2020?
Löp
.nr

Verksamhet
som berörs Beskrivning Ev. mål

Förvaltning
eller
nämnd?

Datum 2020 2021 2022 2023 Ja/
Nej

Belopp

1.1 0,00

1.2 0,00

1.3
effekten är inte
tillräckligt sannolik för
att beaktas i prognosen

0,00

Delsumma 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

2.1 0,00

2.2 0,00

2.3
effekten är inte
tillräckligt sannolik för
att beaktas i prognosen

0,00

Delsumma 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

3.1 0,00

3.2
effekten är inte
tillräckligt sannolik för
att beaktas i prognosen

0,00

3.3
effekten är inte
tillräckligt sannolik för
att beaktas i prognosen

0,00

Delsumma 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

4.1 0,00

4.2
effekten är inte
tillräckligt sannolik för
att beaktas i prognosen

0,00

4.3
effekten är inte
tillräckligt sannolik för
att beaktas i prognosen

0,00

Delsumma 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

TOTALT 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 

1(1) 

2020-03-09 
 

  

Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 
  

 
 

§ 15  Dnr 2019/35 

 

Utvärdering av biblioteksplan 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden godkänner utvärderingen av biblioteksplanen. 

Beskrivning av ärendet 
Av en tjänsteskrivelse daterad 21 februari 2020 från förvaltningen framgår att 
syftet med biblioteksplanen är att få en samlad bild av biblioteksverksamheten i 
Ludvika kommun samt befästa bibliotekets roll. Biblioteksplanen är antagen i 
kommunfullmäktige och revideras varje ny mandatperiod. Planen ska 
utvärderas av berörda nämnder varje år.  

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från samhällsbyggnadsförvaltningen daterad 21 februari 

2020. 

______ 
 

Beslut skickas till 
Kultur- och fritidsnämnden

9



TJÄNSTESKRIVELSE 
Sida 

1(2) 
Datum 

2020-02-21 
Diarienummer 

KFN  2019/35  

Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Maria Morén, 0240-862 70 
Maria.moren@ludvika.se  

  

 
 

 
Kultur- och fritidsnämnden 

 

Utvärdering av biblioteksplan 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden godkänner utvärderingen av biblioteksplanen 

Sammanfattning 
Syftet med biblioteksplanen är att få en samlad bild av biblioteksverksamheten i 
Ludvika kommun samt befästa bibliotekets roll. Biblioteksplanen är antagen i 
kommunfullmäktige och revideras varje ny mandatperiod. Planen ska 
utvärderas av berörda nämnder varje år.  

Beskrivning av ärendet 
Huvudbiblioteket i Ludvika, beläget mitt i centrum, har generösa öppettider. Vi 
har tre filialbibliotek som täcker upp de stora avstånden i kommunen samt 
samarbete med två föreningar som har utlåningsstationer i Sunnansjö och 
Saxdalen. 

Biblioteken skänker en bok till alla nyfödda i Ludvika kommun i samarbete med 
Barnavårdscentralen, BVC. Grupper från BVC har besökt biblioteket och fått 
information om språk och läsning av utbildad bibliotekspedagog.     

För förskolan ordnas läsfrämjande aktiviteter på alla bibliotek. 

Medel från Statens Kulturråd är beviljade för att under perioden september 
2019- augusti 2020 arbeta med läsfrämjande insatser för små barn i åldrarna 0-5 
år. Bidragsmedel beviljades även under samma period (september 2019- augusti 
2020) för projektet att arbeta läsfrämjande för ungdomar i samarbete med 
kommunens fritidsgårdar. 

Medel från Statens kulturråd beviljades för perioden 1 januari 2019 -31 
december 2019 i syfte att öka tillgängligheten och kulturutbudet hos våra 
biblioteksfilialer i Fredriksberg och Nyhammar. Ett antal nya hyllor försedda 
med hjul har köpts in samt projektorer och filmdukar. Personalens arbetsmiljö 
har förbättrats då det är lättare att möblera om i biblioteket vid skolklassbesök, 
författaraftnar samt andra aktiviteter. Detta resulterade även i nya låntagare som 
tittade in för att undersöka nyheterna. 

Böcker på andra språk än svenska köps fortlöpande in. 

Biblioteket bedriver Boken kommer-verksamhet, vilket innebär att personer 
som är förhindrade att själva ta sig till biblioteket får hem en boklåda varje 
månad.  
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Ludvika kommun 
Datum 
2020-02-21 

Diarienummer 
KFN 2019/35 

Sida 

2(2) 

Boklådorna iordningställs av socialbibliotekarien som har regelbunden kontakt 
med Boken kommer-låntagarna för att tillgodose deras behov. Kommunens 
arbetsenhet Knuten är transportör av lådorna och det fungerar bra. 

Antalet klassbesök på biblioteken har ökat tack vare ökat barnantal i 
kommunen.  

Samtliga förskoleklasser har besökt något av kommunens folkbibliotek och har 
då fått egna gratis lånekort.  

Samtliga klasser i åk 1-4 + 6 har blivit inbjudna till kommunens folkbibliotek 
där kompetent personal har tagit emot och haft bokprat. De flesta klasserna har 
besökt folkbiblioteken minst 2 gånger/läsår.  

Samtliga klasser i årskurs 5 och 7 har blivit inbjudna för information om vad 
biblioteket erbjuder och de flesta har utnyttjat den möjligheten. I många fall har 
kulturbussen gjort detta möjligt. 

Samtliga klasser i årskurs 4 får varje vårtermin besök av en författare som 
samordnas från folkbiblioteket och som betalas av Skapande skola-pengar. 
Våren 2019 var det barnboksförfattaren Pia Hagmar som besökte alla 
fjärdeklassare vilket var mycket uppskattat. 

Biblioteken genomför en rad andra uppskattade aktiviteter såsom 
författarbesök, föreläsningar, Bokens Afton för såväl vuxna som barn, 
boktipsarträffar, bokslukarklubb, visningar för SFI-grupper, bebissagostunder, 
dansa en bok, barnteater, utställningar med mera. 

Angående Utbildning berör en annan nämnd 

Angående Vård och omsorg berör en annan nämnd 

Ekonomiska konsekvenser 
Förvaltningens förslag till beslut medför inte några kostnader. 

 

Jan Lundberg 
Förvaltningschef 

Maria Morén 
Enhetschef bibliotek 

Bilagor 
1. Biblioteksplan 2019-2022 

 
 
Beslut skickas till 
Förvaltningschef för kännedom 
Verksamhetschef kultur och ungdom för kännedom 
Enhetschef bibliotek för kännedom 
Akten 
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Biblioteksplan   
  
Syftet med planen är ange mål och riktning för biblioteksverksamheten i Ludvika kommun. 
Planen skall utvärderas av berörda nämnder varje år samt revideras i fullmäktige vid varje ny 
mandatperiod och vid behov. Vid större verksamhetsförändringar som rör biblioteksområdet 
ska förvaltningarna konsultera varandra. Verksamheterna ska utvärderas av berörda parter 
varje år. 

Plan för folkbiblioteket    
Folkbiblioteken i Ludvika kommun 
Bibliotekets vision är att vara ett välkomnande bibliotek som är öppet och tillgängligt för alla, 
där barn, unga, äldre, personer med funktionsnedsättning, personer med annat modersmål än 
svenska samt de nationella minoritetsspråken är prioriterade.   
  
Biblioteken i Ludvika består av ett huvudbibliotek och tre filialer. Biblioteket ska vara 
kommuninvånarnas självklara kultur- och informationscentrum, med ett brett och mångsidigt 
utbud. Dess hemsida skall vara lätt att hitta, aktuell och lättanvänd. Biblioteket anordnar 
föreläsningar och utställningar. 
  
Barn  
Biblioteket ska stimulera till läslust. God tillgång till litteratur på rätt nivå är viktig för 
barnens läsintresse.    
För barn ordnas läsfrämjande aktiviteter. 
  
Andra språk än svenska  
Bibliotekets uppdrag att stimulera till läsning gäller även andra språk än svenska. Litteratur på 
aktuella språk skall prioriteras vid inköp.   
  
Äldre och personer med funktionsnedsättningar  
Bibliotekslokalerna ska vara tillgängliga. Biblioteken ska erbjuda anpassade medier för 
personer med funktionsnedsättningar. 
  
Biblioteket bedriver Boken kommer-verksamhet, vilket innebär att personer som är 
förhindrade att ta sig till biblioteket kan få hem en boklåda varje månad.  
  
Socialbibliotekarien arbetar med bibliotekets tillgänglighetsfrågor. Målet är att 
kulturombuden i vård- och omsorgsverksamheterna två gånger per år ska informeras av 
socialbibliotekarien om anpassade media.  
 
Digital delaktighet    
Biblioteket ska verka för att öka den digitala delaktigheten bland annat genom att 
tillhandahålla datorer, utskriftsmöjligheter och skanning. 
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  2

Personalens kompetens  
Bibliotekspersonalen ska vara kompetent och välutbildad för att kunna möta låntagarnas krav 
och skilda behov. Kritik och klagomål skall ses som ett verktyg för att förbättra servicen. 
Rutiner för klagomålshantering samt uppföljning av dessa skall finnas.  
 
Vård och omsorg   
Läsombud och kulturombud  
Läsombud finns inom LSS:s områden daglig verksamhet och bostäder med särskild service.   
Att vara läsombud innebär att:  

• informera övrig personal hur man läser för personer med begåvningsmässiga 
funktionshinder på olika nivåer.   

• ge stöd och råd till sina arbetskamrater angående lättläst  
• hålla högläsning för brukare  
• ha kännedom om litteratur inom området lättläst  
• hjälpa brukare hitta litteratur  

  
Utveckling  
Målet är att alla verksamheter inom vård- och omsorgsnämndens ansvar för äldre och 
funktionshinder i framtiden ska ha ett kulturombud, med ansvar att samarbeta med 
bibliotekets socialbibliotekarie. Förändringen innebär att ansvaret inte bara täcker litteratur 
utan kultur i alla dess former. Under uppbyggnadsarbetet av detta ansvarar Vård- och 
omsorgsförvaltningen för att en kontaktperson mot socialbibliotekarien finns.  

 
Utbildning  
Mål för biblioteket i gymnasieskolan  

• Biblioteket ska vara en levande miljö som främjar lärande och som stimulerar 
elevernas lust att läsa.  

• Eleverna ska ha tillgång till elektroniska och tryckta källor.  
• Nyckelord för elevernas arbete är medie- och informationskunnighet (MIK), 

källkritik, reflektion, analysförmåga, förståelse och empati.  
• Bibliotekariens uppgift är att främja läsning och att samarbeta med lärarna kring 

medie- och informationskunnighet.  
  

Mål för skolbiblioteken i grundskolan  
 Skolbiblioteket är en del av skolans informations- och kunskapscentrum. I skolbiblioteket 

ska elever och pedagoger kunna söka och värdera information. I skolbiblioteket finns 
olika medier.   

 Genom att pedagogerna på varje skola har kunskap om skolbibliotekets utbud av lämplig 
litteratur för den enskilde eleven kan elevernas språkutveckling främjas och läslust 
stimuleras.   

 Ett bibliotek med för åldersgruppen anpassad litteratur ska finnas på varje skola.   
 Det ska finnas tillgång till och kunskap om anpassade medier för bland annat: elever med 

läs- och skrivsvårigheter, dyslektiker, elever med andra språkbakgrunder.  
 Skolbiblioteket ska ha en kulturell funktion och bidra till elevernas självförståelse och 

utveckling.  
 Eleverna ska läras att även utnyttja folkbibliotekets resurser.  
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 Skolbiblioteksorganisationen ska samverka med folkbiblioteken.  
 Alla skolor ska sträva efter att uppnå målen för skolbiblioteken i kommunens 

biblioteksplan.  
 Varje skola följer upp skolbiblioteket utifrån målen för skolbiblioteken i grundskolan i 

kommunens biblioteksplan, i den egna skolans systematiska kvalitetsarbete.   
 Skol- och lärarbibliotekarierna ingår i ett nätverk för grundskolorna i kommunen. 

Nätverket träffas minst 1 gång/termin.  
  
  
Skol- eller lärarbibliotekarie ska finnas på varje skola. Skolbiblioteken och inköp av 
biblioteksmedia ska kunna följas upp som en egen verksamhet i ekonomisystemet.   
  
Samarbetsformer  
En central referensgrupp ska finnas som även kan diskutera andra kulturfrågor. Skolan 
representeras av en representant för förvaltningsledningen, en skol/lärarbibliotekarie, en 
förskolechef samt en rektor. Representanterna utses av respektive rektorsgrupp. Från 
folkbiblioteken deltar bibliotekschefen samt representanter utsedda av bibliotekschefen. 
Bibliotekschefen sammankallar gruppen en gång per halvår.   
  
Socialbibliotekarien anordnar regelbundet utbildning för skolpersonal i anpassade media.   

Samverkan mellan BVC, förskola, grundskola, grundsärskola och 
folkbibliotek   
 
Barnavårdscentral 
Folkbiblioteket skänker en bokgåva till alla nyfödda i kommunen. 
Folkbiblioteket arrangerar föräldraträffar och samverkansmöten utifrån behov och efterfrågan. 
 
Förskola 
Språk- och läsfrämjande aktiviteter arrangeras av folkbiblioteket. 
Förskolans arbete med litteratur stöttas av folkbiblioteket. 
 
Förskoleklass        
Erhålla eget lånekort på folkbiblioteket.  
Introduktion med ”bibliotekslek” och sagoläsning. 
Regelbundna besök på bibliotek i närområdet.               
 
Åk 1 - åk 3  
Regelbundna besök på folkbiblioteket.                    
Läslusten är prioriterad och skall stimuleras, gärna med bokprat av person som inte dagligen 
har anknytning till skolan.  
 
Åk 4 - åk 6  
Regelbundna besök på folkbiblioteket i åk 4 och 6.  
Åk 5 skall besöka huvudbiblioteket för att få enkel bibliotekskunskap. 
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Åk 7 - åk 9 (årskurs 10)  
Eleverna erbjuds möjlighet till PRAO på biblioteket. 
Åk 7 besöker folkbiblioteket för information om vad biblioteket erbjuder.   
  
Ansvarsfördelning mellan folkbibliotek och grundskola  

• Skolan ansvarar för att eleverna ges möjlighet att besöka biblioteket.  
• Folkbiblioteket skickar ut erbjudande om biblioteksbesök.   
• Skolan tar kontakt med folkbiblioteket för att boka besökstider.  
• Skolan ansvarar för transporten mellan skola och bibliotek.   
• Folkbiblioteket ansvarar för att barnen erhåller lånekort.  
• Folkbiblioteket erbjuder bokprat och/eller annan lässtimulerande verksamhet.   
  

Alla elever ska under sin skolgång få minst ett författarbesök under förutsättning att medel 
erhålls från ”Skapande skola”. 
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Lagar som reglerar biblioteksverksamheten  
  
Bibliotekslag (2013:801)  
1 § I denna lag finns bestämmelser om det allmänna biblioteksväsendet. Det allmänna 
biblioteksväsendet består av all offentligt finansierad biblioteksverksamhet och utgörs av:  
1. folkbibliotek,  
2. skolbibliotek,  
3. regional biblioteksverksamhet,  
4. högskolebibliotek,  
5. lånecentraler, och  
6. övrig offentligt finansierad biblioteksverksamhet.  
  
Ändamål  
2 § Biblioteken i det allmänna biblioteksväsendet ska verka för det demokratiska samhällets 

utveckling genom att bidra till kunskapsförmedling och fri åsiktsbildning.  
  
Biblioteken i det allmänna biblioteksväsendet ska främja litteraturens ställning och intresset för 
bildning, upplysning, utbildning och forskning samt kulturell verksamhet i övrigt. 
Biblioteksverksamhet ska finnas tillgänglig för alla.  
  
Ansvarsfördelning  
3 § Bibliotekshuvudmän är kommunerna, landstingen, staten och, i fråga om vissa skolor, enskilda.  
1. För folkbibliotek ansvarar kommunerna.  
2. För skolbibliotek ansvarar kommuner, landsting, staten eller enskilda huvudmän i enlighet med 

bestämmelserna i 2 kap. skollagen (2010:800).  
3. För regional biblioteksverksamhet ansvarar landstingen och de kommuner som inte ingår i ett 

landsting.  
4. För högskolebibliotek vid universitet och högskolor som omfattas av högskolelagen (1992:1434) 

ansvarar staten.  
5. För lånecentraler ansvarar staten.  
6. För övrig offentligt finansierad biblioteksverksamhet ansvarar den som enligt särskilda 

bestämmelser är huvudman för verksamheten.  
  
Om ett kommunalt eller statligt bibliotek drivs av någon annan än huvudmannen ansvarar 
huvudmannen för att den som driver biblioteket följer bestämmelserna i denna lag.  
  
Prioriterade grupper  

4 § Biblioteken i det allmänna biblioteksväsendet ska ägna särskild uppmärksamhet åt personer med 
funktionsnedsättning, bland annat genom att utifrån deras olika behov och förutsättningar erbjuda 
litteratur och tekniska hjälpmedel för att kunna ta del av information.  
5 § Biblioteken i det allmänna biblioteksväsendet ska ägna särskild uppmärksamhet åt de nationella 
minoriteterna och personer som har annat modersmål än svenska, bland annat genom att erbjuda 
litteratur på  

1. de nationella minoritetsspråken,  
2. andra språk än de nationella minoritetsspråken och svenska, och  
3. lättläst svenska.  
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Folkbibliotek  
6 § Varje kommun ska ha folkbibliotek. Folkbiblioteken ska vara tillgängliga för alla och anpassade 

till användarnas behov. Folkbibliotekens utbud av medier och tjänster ska präglas av allsidighet och 
kvalitet.  

  
7 § Folkbiblioteken ska särskilt främja läsning och tillgång till litteratur.  
Folkbiblioteken ska verka för att öka kunskapen om hur informationsteknik kan användas för 
kunskapsinhämtning, lärande och delaktighet i kulturlivet. 
 
8 § Folkbiblioteken ska ägna särskild uppmärksamhet åt barn och ungdomar för att främja deras 
språkutveckling och stimulera till läsning, bland annat genom att erbjuda litteratur utifrån deras behov 
och förutsättningar.  
  
9 § På folkbiblioteken ska allmänheten avgiftsfritt få låna eller på annat sätt få tillgång till litteratur 
under en viss tid oavsett publiceringsform.  
Första stycket hindrar inte att folkbiblioteken tar ut   
1. ersättning för kostnader för porto, fotokopiering och andra liknande tjänster, och 2. 
avgift för de fall låntagare inte inom avtalad tid lämnar tillbaka det som de har lånat.  
  
Skolbibliotek   
10 § Enligt 2 kap. 36 § skollagen (2010:800) ska eleverna i grundskolan, grundsärskolan, 

specialskolan, sameskolan, gymnasieskolan och gymnasiesärskolan ha tillgång till skolbibliotek.  
  
Regional biblioteksverksamhet  
11 § Varje landsting och de kommuner som inte ingår i ett landsting ska bedriva regional 

biblioteksverksamhet med syfte att främja samarbete, verksamhetsutveckling och kvalitet när det 
gäller de folkbibliotek som är verksamma i länet.  

  
Högskolebibliotek  
12 § Det ska finnas tillgång till högskolebibliotek vid alla universitet och högskolor som omfattas av 

högskolelagen (1992:1434). Dessa bibliotek ska svara för biblioteksverksamhet inom de områden 
som anknyter till utbildning och forskning vid universitetet eller högskolan.  

  
Lånecentraler  
13 § För en kompletterande informations- och medieförsörjning ska det finnas en eller flera 

lånecentraler.  
  
Samverkan  
14 § I syfte att ge alla tillgång till landets samlade biblioteksresurser ska bibliotek och 

bibliotekshuvudmän inom det allmänna biblioteksväsendet samverka.  
  
15 § Biblioteken i det allmänna biblioteksväsendet ska avgiftsfritt ställa litteratur ur de egna 

samlingarna till varandras förfogande.  
  
Skyldigheten att avgiftsfritt ställa litteratur till förfogande gäller inte för folk- eller skolbibliotek.  
  
16 § Bestämmelsen i 2 kap. 1 § kommunallagen (1991:900) om anknytning till kommunens område 

eller dess medlemmar hindrar inte att folk- eller skolbibliotek avgiftsfritt ställer litteratur till 
förfogande för ett bibliotek i det allmänna biblioteksväsendet som är beläget utanför 
kommungränsen.  
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Biblioteksplaner  
17 § Kommuner och landsting ska anta biblioteksplaner för sin verksamhet på biblioteksområdet.  
  
Uppföljning  
18 § Den myndighet som regeringen bestämmer ska ha en nationell överblick över och främja 

samverkan inom det allmänna biblioteksväsendet.  
  
Myndigheten ska tillsammans med de regionala biblioteksverksamheterna och kommunerna följa upp 
hur de biblioteksplaner som antagits har utformats och hur de används.  
  
Utdrag ur sekretesslagen Lag (1989:713)  
Kapital 9, 22§ Sekretess gäller i biblioteksverksamhet för uppgift i register om enskilds lån, 
reservation eller annan form av beställning, om det inte står klart att uppgiften kan röjas utan 
att den som uppgiften rör eller någon honom närstående lider skada eller men. 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 

1(1) 

2020-03-09 
 

  

Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 
  

 
 

§ 16  Dnr 2018/139 

 

Kulturbyggnader – återrapportering av 
renoveringsbehov och åtgärder 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden noterar informationen. 

Beskrivning av ärendet 
Av en tjänsteskrivelse daterad 25 februari 2020 från förvaltningen framgår att 
kultur- och fritidsnämnden gav förvaltningen vid sitt sammanträde den 22 
oktober 2018, § 63, i uppdrag att be Ludvika Kommunfastigheter AB inkomma 
med en åtgärdslista över nödvändiga åtgärder på de kulturfastigheter som 
kultur- och ungdomsverksamheten hyr. Förvaltningen återrapporterar 
informationen till nämnden. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från samhällsbyggnadsförvaltningen daterad 25 februari 

2020. 

2. Lista över kulturbyggnader och åtgärdsförslag. 

______ 
 

Beslut skickas till 
Kultur- och fritidsnämnden
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TJÄNSTESKRIVELSE 
Sida 

1(2) 
Datum 

2020-02-25 
Diarienummer 

KFN  2018/139  

Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Göran Gullbro, 0240-861 54 
goran.gullbro@ludvika.se  

  

 
 

 
Kultur- och fritidsnämnden 

 

Kulturbyggnader - återrapportering av 
renoveringsbehov och åtgärder 

Förvaltningens förslag till beslut 
1. Kultur- och fritidsnämnden noterar informationen 

Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnden gav förvaltningen vid sitt sammanträde den 22 
oktober 2018, § 63, i uppdrag att be Ludvika Kommunfastigheter AB inkomma 
med en åtgärdslista över nödvändiga åtgärder på de kulturfastigheter som kultur 
och ungdomsverksamheten hyr. Förvaltningen återrapporterar informationen 
till nämnden. 

Beskrivning av ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden gav förvaltningen vid sitt sammanträde den 22 
oktober 2018, § 63, i uppdrag att be Ludvika Kommunfastigheter AB inkomma 
med en åtgärdslista över nödvändiga åtgärder på de kulturfastigheter som kultur 
och ungdomsverksamheten hyr. Under andra halvåret 2019 har personal från 
LKFAB, Dalarnas museum tillsammans med kultursekreterare besökt och 
inventerat kommunens kulturbyggnader vilket resulterat i en åtgärdslista över 
nödvändiga åtgärder. Överlag kan sammanfattas att kulturbyggnaderna som 
kultur och ungdomsverksamheten hyr är i ett relativt gott skick.  

Ekonomiska konsekvenser 
Förvaltningens förslag till beslut medför inte några kostnader utöver de som 
finns budgeterade som investeringsmedel kulturbyggnader. 

 

Jan Lundberg 
Förvaltningschef 

Göran Gullbro 
Verksamhetschef 

Bilagor 
1. Lista över kulturbyggnader och åtgärdsförslag 
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Ludvika kommun 
Datum 
2020-02-25 

Diarienummer 
KFN 2018/139 

Sida 

2(2) 

Beslut skickas till 
Förvaltningschef för kännedom 
Verksamhetschef kultur och ungdom för kännedom 
Kultursekreterare för kännedom 
Akten 
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Total yta

Objekt Populärnamn Fastighetsbeteckning Adress BRA Behov av åtgärd
41210 Smedjan (Spiksmedjan) FREDRIKSBERG 1:21 Säfsdammen 70 Diskussion pågår om föreningsdrift via Säfsnäs Hembygdsföreing
42003 Väsmansstranden, Sjöstugan LUDVIKA 6:5 Kajvägen 32 Tomställd yta
42004 Sjöstuga, Lyviksgården LUDVIKA BY 5:3 Lyvikens gård, Ludvika 65 Tomställd yta
45014 Gammelgården, Metallgården LUDVIKA 6:1 Kristineberg 100 Hyrs av privat företag
45452 Sädesmagasinet Hammarbacken MAGASINET 1 Hammarbacken 605 SBF Kultur och fritid Utvändig kalkning av fasad
45453 Akvariet LUDVIKA 6:1,Oxstallet Hammarbacken 150 Hyrs av näringslivsenheten, vidaruthyrs till privat aktör
45454 Smedsbostaden MAGASINET 1 Hammarbacken 218 SBF Kultur och fritid

45456
Lekomberg,
transformatorstation SÖRVIK 6:16 Lekomberg 0 Stora Enso är mark- och transförmatorägare. Sörviksbygdens Kulturförening har nyttjanderätt

45461 Sjömagasinet, Grangärde SAXHYTTAN 4:411 del av Gamla vägen, Grangärde 660 SBF Kultur och fritid
Oljning av vindskivor, förnsterluckor
övriga trädetaljer

45462 Finnstugan, Grangärde SAXHYTTAN 149:1 del av 106 Tomställd yta

45465 Styggens stuga SÄFSEN 2:11 20 Föreningsdrift/Säfsnäs Hembygdsförening

45466
Klenshyttan
Hyttruin/rostugnsbyggn KLENSHYTTAN 6:22 Klenshyttan 100 SBF Kultur och fritid

Allmän översyn och lagning av
trappor,trappräcken, trädetaljer m m
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
 

1(1) 

2020-03-09 
 

  

Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 
  

 
 

§ 18  Dnr 2020/28 

 

Dokumenthanteringsplan för kultur- och 
fritidsnämnden 2020 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden antar dokumenthanteringsplan för kultur- och 
fritidsnämnden och kultur- och fritidsverksamheten inom samhällsbyggnads-
nämnden, daterad 17 februari 2020. 

Beskrivning av ärendet 
Av en tjänsteskrivelse daterad 17 februari 2020 från förvaltningen framgår att 
enligt arkivreglementet ska varje nämnd ansvara för sitt arkiv. Vidare framgår 
att nämnderna ska upprätta planer, som beskriver myndighetens handlingar och 
hur dessa hanteras, så kallad dokumenthanteringsplan.  
Av dokumenthanteringsplanen ska framgå fastställda gallringsfrister. 
Gallringsfrist är den tid som ska förflyta innan gallringsbara handlingar gallras 
ut, det vill säga förstöras. 

Dokumenthanteringsplanen ska revideras varje år. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen har upprättat en dokumenthanteringsplan för år 
2020 för kultur-och fritidsnämnden och kultur- och fritidsverksamheten inom 
samhällsbyggnadsförvaltningen, daterad 17 februari 2020. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från samhällsbyggnadsförvaltningen daterad 17 februari 

2020. 

2. Dokumenthanteringsplan daterad 17 februari 2020. 

______ 
 

Beslut skickas till 
Kultur- och fritidsnämnden
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TJÄNSTESKRIVELSE 
Sida 

1 
Datum 

2020-02-17 
Diarienummer 

KFN  2020/28  

Avdelning 
Eva Lindberg, 0240-86607 
eva.lindberg@ludvika.se  

  

 
 

 
Kultur-och fritidsnämnden 

 

Dokumenthanteringsplan för kultur- och 
fritidsnämnden 2020 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden antar dokumenthanteringsplan för kultur-och 
fritidsnämnden och kultur- och fritidsverksamheten inom 
samhällsbyggnadsförvaltningen, daterad 17 februari 2020. 

Beskrivning av ärendet 
Enligt arkivreglementet ska varje nämnd ansvara för sitt arkiv. Vidare framgår 
att nämnderna ska upprätta planer, som beskriver myndighetens handlingar och 
hur dessa hanteras, så kallad dokumenthanteringsplan. Av 
dokumenthanteringsplanen ska framgå fastställda gallringsfrister. Gallringsfrist 
är den tid som ska förflyta innan gallringsbara handlingar gallras ut, det vill säga 
förstöras. 

Dokumenthanteringsplanen ska revideras varje år. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen har upprättat en dokumenthanteringsplan för år 
2020 för kultur-och fritidsnämnden och kultur- och fritidsverksamheten inom 
samhällsbyggnadsförvaltningen, daterad 17 februari 2020. 

 

Jan Lundberg 
Förvaltningschef 

Eva Lindberg 
Handläggare 

Bilagor 
1. Dokumenthanteringsplan daterad 17 februari 2020 

Beslut skickas till 
Kommunstyrelsens förvaltning för kännedom 
Styrdokument 
Förvaltningschef 
Verksamhetschefer, KoF 
Akten 
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Sida 

1(4) 
Datum 

2020-02-17 
 

  

Samhällsbyggnadsförvaltningen   

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Dokumentshanteringsplan 
Dokumentnamn 
Dokumenthanteringsplan 

Dokumenttyp 
Styrdokument 

Omfattning 
 

Dokumentägare 
Kultur- och fritidsnämnden 

Kultur-och fritidsverksamheten Antagen  
2020- 
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Handling 
 

Sorteringsordning/sökväg Databärare Förvaringsplats Bevaras/Gallras Anmärkning 

Kallelser och protokoll      

- Nämndadministration      

Originalprotokoll med bilagor – 
nämnden + arbetsutskott 

Kronologiskt Papper Arkiv Kof Bevaras Levereras kommunarkiv 

Anslagna protokoll  Digitalt Publiceras på hemsidan Gallras Omedelbart efter 
anslagstidens slut 

Digitala kopior på protokoll – 
nämnden + arbetsutskottet 

Kronologiskt 
S:/kof/delad/protokoll 

Digitalt pdf Publiceras på hemsida Bevaras  

Digitala kopior på kallelser –  
nämnden + arbetsutskott 

Kronologiskt Digitalt pdf Publiceras på hemsida Gallras efter två plus 
innevarande år 

 

Datalistor – 
sammanträdesarvoden 

 Troman Pärm hos 
förvaltningssekreteraren 

Gallras efter 2 år Registreras i Troman 

      

Avtal      

Avtal  Evolution Server  
 

Före år 2015 finns i 
pärm, kansliet 

Arrangörskontrakt  Papper Pärm hos handläggaren Gallras efter 2 år Efter upphörd giltighet 
 

STIM-avtal  Papper Pärm hos handläggaren Gallras efter 2 år Efter upphörd giltighet 

      

Verksamhetsgemensam      

Diarium, digitalt  Evolution Server Bevaras  
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Diarieförda ärenden Förvaras i akter 
Sorteras efter 
diarieplanbeteckning 

Papper Arkivskåp/arkiv Kof Bevaras Levereras till kommun-
arkiv efter 10 år 

Postlista papper Kronologiskt Papper Pärm hos förvaltnings-
sekreteraren 

Gallras efter 2 år  

E-post som diarieförs i ärendet Akten Papper/Digitalt Arkivskåp Bevaras  

Cookiefiler, globalfiler, e-
postlistor 

 Evolution Tillhörande ärende bevaras Gallras Cookiefiler och 
globalfiler gallras efter 
en vecka och e-
postlistor gallras efter 
två veckor 

Sociala medier, ludvika.se 
facebook mm 

 Evolution Tillhörande ärende bevaras Gallras Som är av ringa karaktär 
och inte längre aktuellt 

Ansökan/beslut om registrering 
av lotteri inkl bilagor 

 Papper Pärm hos handläggaren Gallras efter 5 år Efter sista 
giltighetsdatum 

Lotteriredovisningar inkl bilagor  Papper Pärm hos handläggaren Gallras efter 5 år  

Protokoll och handlingar från 
samarbetsorgan i frågor som rör 
den egna verksamheten 

 Papper/Evolution Server Bevaras  Levereras kommunarkiv 

Föreningsregister över föreningar 
i Ludvika kommun 

 FRI Server  Uppdateras 
kontinuerligt 

Fakturaunderlag debiteringar  Papper Pärm per enhet Gallras efter 10 år Registreras i 
fakturasystemet 

Kvittenser för kort/nycklar  Passerkort-data 
Nycklar 

Server 
Kartotek 

Gallras vid 
inaktualitet 

När kort/nyckel åter-
lämnats 

Närvaroförteckning 
gruppverksamhet 

 Papper Pärm Gallras Vid inaktualitet 

Körjournaler  Digitalt Server hos bilansvarig  Gallras efter 10 år Bilar tillhörande 
verksamheten 
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Kultur - Ungdom      

Arkivexemplar av program, 
affischer av egna arrangemang 

  Pärm hos handläggaren Bevaras Sparas i A4-format.    
Till kommunarkivet 
efter 10 år 

Egenproducerade arkivexemplar 
av böcker och publikationer och 
AV-media som utges 

 Papper Kartong hos handläggaren Bevaras Till kommunarkivet 
efter 10 år 

Bild- och filmarkiv med 
tillhörande register samt 
depositions- och gåvohandlingar 

   Bevaras  

Dokumentation över utställningar  Papper Pärm hos handläggaren Bevaras Till kommunarkivet 
efter 10 år 

Dokumentation över 
konstsamlingar, register över 
foton och var konstverken är 
placerade 

 Konstregister Server Bevaras  

Bibliotekets mediebestånd, utlån, 
statistik m.m. 

 Biblioteksdatabasen Server Bevaras  Bevaras om det inte 
finns en gallringsfunk- 
tion i systemet 

Fritid - Idrott      

Ansökan om förhyrning  FRI/papper Pärm Gallras efter 2 år 
 

Kontrakt om uthyrning av lokaler  FRI Server Gallras efter 7 år 
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Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 
  

 
 

§ 19  Dnr 2019/11 

 

Redovisning av synpunkter 2019 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden noterar redovisningen av synpunkter som 
inkommit till kultur- och fritidsverksamheten 2019. 

Beskrivning av ärendet 
Av en tjänsteskrivelse daterad 24 januari 2020 från förvaltningen framgår att i 
förvaltningens fortlöpande kvalitetsarbete ingår bland annat hantering av 
synpunkter. 
 
I tjänsteskrivelsen redovisas synpunkter som inkommit till kultur- och fritids-
verksamheten inom samhällsbyggnadsförvaltningen 2019. 

Beslutsunderlag 
1. Tjänsteskrivelse från samhällsbyggnadsförvaltningen daterad 24 januari 

2020. 

______ 
 

Beslut skickas till 
Kultur- och fritidsnämnden
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Kultur- och fritidsnämnden 

 

Redovisning av synpunkter 2019 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden noterar redovisningen av synpunkter som 
inkommit till kultur- och fritidsverksamheten 2019. 

Sammanfattning 
I förvaltningens fortlöpande kvalitetsarbete ingår bland annat hantering av 
synpunkter. 

I tjänsteskrivelse daterad 24 januari 2020 redovisas synpunkter som inkommit 
till kultur- och fritidsverksamheten inom samhällsbyggnadsförvaltningen 2019. 

Beskrivning av ärendet 
Nedanstående synpunkter har inkommit under 2019. 

Den 8 januari 2019 – Att det är förbjudet att äta en banan, ta en dricka eller 
smörgås i lokalerna. Affischer sitter i varje hörn som påminner om detta. Alltså 
får man ej förtära mat och dryck, ett grundläggande mänskligt behov. Det 
motiveras löjligt att böcker och möbler riskerar ta skada. Någon har 
uppenbarligen spillt, och nu ska alla genom kollektiv bestraffning straffas. Med 
förhoppning att det omänskliga förbudet hävs. 

Bibliotekschefen har svarat att anledningen till det nya mat- och dryckförbudet 
på Ludvika bibliotek bygger på långvarig nedskräpning och förstörelse av 
möbler. Jag håller med om att det är ett grundläggande behov att äta och dricka, 
men många betraktar tyvärr biblioteket som ett komplement till en restaurang 
och äter sina matsäckar och inköpta måltider här. Jag ser det inte som en 
bestraffning utan snarare som en självklarhet att man äter inte på ett bibliotek. 

Den 11 januari 2019 – Samma person vill att mat- och drycksynpunkten tas upp 
i kultur- och fritidsnämndens sammanträde under ”övriga frågor”. 

Tf förvaltningschef/verksamhetschef kultur/ungdom har svarat att synpunkter 
som inkommer till kultur- och fritidsnämndens brev-/epostlåda redovisas 
årligen till nämnden under punkten ”Synpunkter”. Inkomna synpunkter 
besvaras som regel av ansvarig tjänsteman på förvaltningen. Allmänheten kan 
inte själva väcka ärenden till kommunala nämnder.  
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Vill en medborgare ha ett politiskt beslut i en fråga så får denne vända sig till 
sina politiker i respektive nämnd eller kommunfullmäktige. 

Den 21 januari 2019 – Hur det kan vara förbjudet att vara gångmotionär på 
Biskopsnäset bara för att det har kommit snö? Vi är många som tycker om att 
promenera där, men verkar blivit portförbjudna enligt skidmotionärerna. Det är 
verkligen diskriminering om så är fallet. 

Sektionschef fritidsanläggningar har svarat att kommunen ansvarar för att 
anlägga skidspår på Biskopsnäset. Spåren är uppbyggda på så vis att det kan 
finnas en skateyta på vänster eller höger sida om skidspåret. Den ytan är 
preparerad för skateåkning, inte för gångtrafikanter. Allemansrätten gäller 
förstås, men vi vädjar om att man inte går där vi har preparerat för skidåkning. 
Preparering sker bara när vi ha en god tillgång av natursnö, vilket rör sig om 
cirka 3 månader om året. Högbergets elljusspår kan vi rekommendera för 
promenader, då vi endast packar ytan där för enkel framkomlighet. Vi har också 
fantastiska gång- och cykelbanor i Ludvika kommun. 

Den 1 februari 2019 – Sexvecka för barn som arrangeras på Haffas. Jag som 
mor till två barn vill veta vilket syfte Ludvika kommun har med sådana 
aktiviteter för barn? Det står att ”vi bakar kuk- och tuttkakor” vad är det för 
aktivitet för barn? Är det någon pedofil som står bakom sådan aktivitet? Finns 
det någon åldersgräns och legitimationskontroll för den aktiviteten?  

Sektionschef fritidsgårdar har svarat att detta är en temavecka som återkommer 
varje år vecka 6 på våra fritidsgårdar. Vi har under åren fått positiv respons från 
ungdomar som tidigare deltagit i temaveckan samt från vårdnadshavare som är 
tacksamma för att vi lyfter ett ämne som ibland kan vara svårt för en förälder 
att prata med sitt barn om. De organisationer som vi samverkar med är även de 
positiva till denna temavecka och bidrar med diverse informationsfoldrar och 
annat material (t.ex. Landstinget Dalarna, ungdomsmottagningen, RFSU, RFSL, 
UMO, MUCF, Rädda Barnen etc.) 

Syftet är att ta upp frågor kring kärlek, sexualitet och relationer som skolan 
redan gör från mellanstadiet genom sexualkunskapsundervisningen. 

Under veckan lyfter vi information från de olika organisationerna nyss nämnda 
t.ex. HBTQ, lagar, rättigheter, könssjukdomar, ”stopp min kropp”, hur kroppen 
fungerar, känslor med fokus på vikten av att det är du själv som bestämmer 
vem du är och vem du är kär i, med mera. 

När det gäller kondomlekar och kondomkonst så har vi det enbart för att 
avdramatisera det pinsamma kring kondomer i förhoppning att öka ungdomars 
medvetenhet av vikten att använda kondom mot könssjukdomar och oönskade 
graviditeter. T.ex. använder vi kondomer som gipsformar som sedan målas 
fantasifullt samt klassiska lekar som annars görs med vanliga ballonger, t.ex. 
knyter en uppblås ballong runt foten som andra ska försöka trampa sönder, den 
som har en hel ballong kvar sist vinner. Vi har även informationsbord med 
foldrar (på olika språk), tipspromenad, frågelåda, föreläsning med en präst som 
pratar om homosexualitet etc, bakning, tuttmuffins är muffins dekorerade med 
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geléhallon, snoppkaka, sockerkaka bakad i en snoppformad bakform, 
filmvisning ”Patrik 1,5” som handlar om det homosexuella paret Göran och 
Sven som vill adoptera ett barn. De ansöker om ett barn och får till sin stora 
glädje snart ett svar som säger att de får adoptera Patrik 1,5 år, men istället 
dyker 15-åringen Patrik upp, och det visar sig att det blivit fel i pappersarbetet. 

Våra verksamheter riktar sig till ungdomar från årskurs 6 upp till och med 19 år. 
Det är frivilligt att delta i de organiserade aktiviteterna, vill man hellre spela 
biljard, sällskapsspel etc. är det självklart helt okej. 

Den 1 februari 2019 – Elljusslingan på Högberget. Vi är några tappra själar som 
dagligen promenerar med våra hundar och försöker trampa upp en gångstig 
runt spåret. När rullen varit och packat är stigen borta och snön är uppluckrad 
så att vi måste börja om från början och trampa ny gångstig. Det är mycket 
tunggått! Rullen är alldeles för lätt för att packa. 

Biträdande sektionschef fritidsanläggningar har svarat att vi har varit upp med 
en tyngre rulle och packat nu. Vi packar snön för att det även ska gå att åka 
skateskidor. 

Den 4 februari 2019 – Varför stänger kassan redan kl 17.30, då badet är öppet 
till kl 19.00? Brukar bada bastu efter träningen men hinner inte dit före kl 17.30. 

Personal på sporthallen har svarat, att på grund av personalbrist så tvingas vi 
stänga kl 17.30 för att hinna med städningen. 

Den 11 februari 2019 – Synpunkt angående öppettider familjebadet. Sitter med 
besvikna barn. Kollade hemsidan och såg att idag har ni öppet till kl 19.00. Inga 
avvikande öppettider finns noterade, mer än för 13 februari. Sätter oss i bilen 
och åker 6 mil, enkel resa, då står det på dörren att det är stängt fredag 8 
februari. Riktigt dåligt! 

Verksamhetschef fritid/idrott har svarat att utifrån det olycksfall som inträffade 
i fredags så har vi hållit stängt och den preliminära planen är att öppna i 
morgon tisdag. Information fanns i entrén och vid badkassan samt på 
ludvika.se, startsidan. Givetvis vet vi att det är svårt att tro att det är stängt när 
det brukar vara öppet. Vi beklagar det besvär som er familj fick, vilket är tråkigt. 
Jag är tacksam om du ringer mig så får vi prata om en bra lösning. 

Den 12 februari 2019 – Vi blev väldigt besvikna när vi som vanligt ville 
morgonsimma i vårt fina badhus i Grängesberg och upptäcker att det är stängt 
idag tisdag. Ingen info som framkom när vi var där i fredags kväll. Det blev 
liksom ett slag i ansiktet. Att det sedan är ändrade tider framöver gör att det 
känns som om det är meningslöst att gå dit. Vi har ju varit många som besökt 
badet och ska vi alla samsas under en dag så kan man ju förstå hur det blir. Det 
minsta man kan begära är att åtminstone få reda på orsaken. Vi hoppas att det 
endast är tillfälligt. 

Sektionschef fritidsanläggningar har svarat att, tyvärr så är de nya öppettiderna 
vid Grängesbadet ett av flera beslut vi tvingats ta på grund av säkerhet och 
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arbetsmiljö på våra badhus. Utifrån det personalantal vi har att tillgå just nu kan 
vi inte fortsätta med de tidigare öppettiderna i Grängesberg. 

I Ludvika har vi tyvärr också fått minska på vår verksamhet. Simskolorna för 
barn är reducerade och vuxensimskolan här helt inställd nu på våren.  

Den 12 februari 2019 – Alla som brukar bada i Grängesberg på fredagarna är 
jättebesvikna på era nya öppettider. Vi har varit upp till 80 personer som har 
badat på fredagarna. Ni kan inte skylla på att det inte finns personal. Ni får väl 
ta personal från Ludvika som får täcka upp i Grängesberg. Förr var det fyra 
personer som tog hand om Grängesbergs badhus, nu är det en person. Varför 
lägger ni ner badhuset i smyg? 

Sektionschef fritidsanläggningar har svarat: Tyvärr så är de nya öppettiderna vid 
Grängesbadet ett av flera beslut vi tvingats ta på grund av säkerhet och 
arbetsmiljö på våra badhus. Utifrån det personalantal vi har att tillgå just nu kan 
vi inte fortsätta med de tidigare öppettiderna i Grängesberg. I Ludvika har vi 
tyvärr också fått minska på vår verksamhet. Simskolorna för barn är reducerade 
och vuxensimskolan är helt inställd nu på våren. 

Den 12 februari 2019 – Varför står inte Grängesbadet med på vad som finns att 
göra i Ludvika kommun? Varför blir öppettiderna sämre och sämre? Det är ett 
uppskattat mysigt bad. Har även besökare från Ludvika för att det är trevligare 
bad än i Ludvika. 

Sektionschef fritidsanläggningar har svarat: detta är vad vi har för information 
om Grängesbadet på vår hemsida (en länk till hemsidan). Tyvärr så är de nya 
öppettiderna vid Grängesbadet ett av flera beslut vi tvingats ta på grund av 
säkerhet och arbetsmiljö på våra badhus. Utifrån det personalantal vi har att 
tillgå just nu kan vi inte fortsätta med de tidigare öppettiderna i Grängesberg. I 
Ludvika har vi tyvärr också fått minska på vår verksamhet. Simskolorna för 
barn är reducerade och vuxensimskolan är helt inställd nu på våren. 

Den 13 februari 2019 – Ni kan inte stänga Grängesbadet på fredagar. Vi har ju 
badat där i över 20 år. Det är skamligt. Grängesbadet är väldigt viktigt för oss 
inte minst socialt, och fredagar är sedan länge en inarbetad dag, jag brukar bada 
där både onsdag och fredag. Ludvika simhall kommer inte i närheten av den 
trevnad vi har på Grängesbadet. 

Sektionschef fritidsanläggningar har svart: Tyvärr så är de nya öppettiderna vid 
Grängesbadet ett av flera beslut vi tvingats ta på grund av säkerhet och 
arbetsmiljö på våra badhus. Utifrån det personalantal vi har att tillgå just nu kan 
vi inte fortsätta med de tidigare öppettiderna i Grängesberg. I Ludvika har vi 
tyvärr också fått minska på vår verksamhet. Simskolorna för barn är reducerade 
och vuxensimskolan är helt inställd nu på våren. 

Den 13 februari 2019 – Ser att Grängesbadet endast är öppet för allmänheten 
på onsdagar från vecka 8. Är detta tills vidare eller temporärt? Vad är 
bakgrunden? Vill ha fredagsbadet kvar. 
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Sektionschef fritidsanläggningar har svart: Tyvärr så är de nya öppettiderna vid 
Grängesbadet ett av flera beslut vi tvingats ta på grund av säkerhet och 
arbetsmiljö på våra badhus. Utifrån det personalantal vi har att tillgå just nu kan 
vi inte fortsätta med de tidigare öppettiderna i Grängesberg. I Ludvika har vi 
tyvärr också fått minska på vår verksamhet. Simskolorna för barn är reducerade 
och vuxensimskolan är helt inställd nu på våren. 

Den 13 februari 2019 – Varför stänga Grängesbadet på fredagar? När det är 
den dag då flest personer besöker badet. 

Verksamhetsledare har svarat: Tyvärr stängdes Grängesbadet på fredagar av 
säkerhetsskäl, på grund av underbemanning. Att bara vara en badpersonal 
under veckans mest besökta dag äventyrar både badgästers och personals 
säkerhet. Badpersonal som har slutat på våra badhus under de senaste åren har 
tyvärr inte ersatts fullt ut av ekonomiska skäl. 

Som du säkert har hört har vi kortsiktigt löst problemet nu under våren. Med 
justeringar i vår driftbudget har vi lyckats avsätta pengar till att bemanna 
Grängesbadet på fredagar. Tråkigt nog kunde vi denna gång inte lösa 
morgonbadet på tisdagar. Från första mars är det åter fredagsöppet. 

Den 14 februari 2019 – Vad händer med badhuset? Upprörda Grängesbergare 
påstår att det ska läggas ner?! De som skulle simma i morse möttes av en lapp 
på dörren att det var stängt, och att det från vecka 8 är öppet bara en kort stund 
på onsdagarna. Är det permanent eller bara tillfälligt? Vore ju katastrofalt om 
vårt badhus togs ifrån oss. Eftersom många är både ledsna och rent av 
förbannade, så tänkte jag att det är bäst att fråga istället före att lyssna på alla 
rykten och hot om folkstorm och inblandning av pressen. 

Sektionschef fritidsanläggningar har svarat: Tyvärr så är de nya öppettiderna vid 
Grängesbadet ett av flera beslut vi tvingats ta på grund av säkerhet och 
arbetsmiljö på våra badhus. Utifrån det personalantal vi har att tillgå just nu kan 
vi inte fortsätta med de tidigare öppettiderna i Grängesberg. I Ludvika har vi 
tyvärr också fått minska på vår verksamhet. Simskolorna för barn är reducerade 
och vuxensimskolan är helt inställd nu på våren. 

Den 14 februari 2019 – Badhuset i Grängesberg kan väl till allt löst sig med 
säkerheten ha bara bastun öppen på fredagarna, måste väl räcka med personal 
till det? Fredagsbastun är enormt socialt viktig för oss badare. 

Verksamhetsledare har svarat: Som du säkert hört har vi löst problemet på 
fredagarna nu på våren. Vi tar med ditt förslag att bara ha bastun öppen om vi 
skulle hamna i en liknande situation till hösten. 

Den 20 februari 2019 – Anonym - Vårt älskade badhus! Har sedan jag varit liten 
simmat i badhuset och tänk vad fint och personligt allt var när Ingvar och 
Marianne var där och passade upp på både barn/ungdomar och äldre. Man 
visste att man kunde impulsbada, nu ska det planeras och inte ens om man 
planerar kan man bada för man kanske just jobbar sent enda dagen badhuset 
har öppet. Jag har tagit med mig både barn och barnbarn till badhuset för att 
det just har varit lätt att gå dit.  
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Nu på senare tid har man åkt till badhuset för att till och med vända hem för 
kommunen har kommit på att plötsligt ändra badtider. Vårt helt lagom stora 
gemytliga badhus är värt att satsa på, tänk, tänk, tänk allt kan väl inte ligga i 
Ludvika. Nu räcker det! 

Den 20 februari 2019 – Anonym - Är trogen besökare på badet i Grängesberg 
sedan många år, simmat hela hösten 2-3 gånger varje vecka, umgåtts med 
barnbarn på roligt sätt, en guldkant på tillvaron, både friskvård och viktig social 
funktion för mig. Har noterat ett uppsving under hösten, det har ordnats så 
trevlig miljö, och öppettiderna/fördelningen i bassängen har varit så bra. Det 
som nu sker är inte annat än en katastrof för mig privat och vårt samhälle, 
många nya besökare har upptäckt badhuset. Vi är alldeles för många för att 
samsas på några timmars öppethållande. Med stor sorg konstateras att våra 
förtroendevalda sviker, hoppas att detta fruktansvärda handlande ändras. Så här 
fattiga är vi inte! 

Den 20 februari 2019 – Eftersom jag inte kunde vara med på mötet i 
Grängesberg idag, så skickar jag min åsikt här. 1955 fick vi nytt badhus i 
Grängesberg som vi barn och vuxna var stolta över. Har nu hört att det 
eventuellt ska stängas, Grängesberg behöver sitt badhus, barnen behöver lära 
sig simma, barn och vuxna ska kunna åka dit och bada, basta med mera. Inte 
behöva åka till närliggande badanläggningar, tycker inte att allt ska tas från de 
mindre orterna och de större gynnas, Grängesberg har förlorat mycket under 
årens lopp, låt Grängesberg få fortsätta att leva. Så de som bor där och vi som 
bott där och kommer hem på besök kan njuta av vårt fina Grängesberg. 

Verksamhetsledaren har svarat, tack för dina åsikter. Som du säkert hört har vi 
lyckats lösa öppettiderna på fredagar fram till sommaren. Vi får hoppas att det 
kommer en mer långsiktig lösning under våren. 

Den 6 mars 2019 – Igår skulle vi ha träning på ”vår nya fina” konstgräsplan. 
Problemet var att det var ingen värme påslaget, så planen var full med is och 
snö. (Det kan inte ha varit någon värme påslagen) Jag tycker det är fruktansvärt 
illa av kommunen att inte kunna hålla planen ren från snö och is när föreningar 
betalar för att den ska vara spelbar. Jag vet att det kostar pengar att värma 
planen, men den smällen får man väl ta ibland när man lovat föreningarna att 
planen ska vara spelbar från mars. Jag antar att anledningen till att den byggdes 
var för att lag ska kunna hänga med i utvecklingen av fotboll så vi inte halkar 
mer efter än vad vi redan gjort. Vi är en av landets sämsta kommuner på idrott, 
och som jag ser det finns det ingen i kommunledningen som överhuvudtaget 
bryr sig.  

Sektionschef fritidsanläggningar har svarat, vi har värme på vår konstgräsplan 
som kommer från överskottsvärmen från ishallen. Tråkigt att det var som du 
beskrev, men vi hoppas att det blir bra nästa gång. 

Den 6 mars 2019 – Den 5 mars hade jag och mitt lag fotbollsträning nere på 
konstgräsplanen här i Ludvika. Träningen började kl 18.15, men vi hann inte 
ens starta träningen innan vi övervägde att ens genomföra den.  
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Detta på grund av att väldigt stora delar av planen knappt gick att spela fotboll 
på eftersom att det nästan är mer is och snö än gräs som underlag. 

Så jag tillsammans med hela laget och säkert många andra lag och föreningar 
undrar om detta är ett skämt? För det är sannerligen på den nivån i alla fall. Var 
inte själva idén med planen att den skulle hållas uppvärmd när temperaturen 
ligger över cirka minus 7 grader? Under hela dagen har det knappt varit under 
minus 5 grader. 

Att vi som förening ska behöva stå och betala dyra priser för en plan som vi 
inte knappt kan använda till fullo bara för att den inte är uppvärmd som den 
ska vara är ju bara det svaret på min egen fråga om det är skämt eller inte. 
Speciellt när det till exempel finns en uppvärmd yta utanför Stadshuset som 
sannerligen står på, bara för att våra kära politiker inte ska halka när de går 20 
meter mellan bilen och arbetsplatsen. Snacka om att sparka undan fötterna för 
föreningar och fotbollen i helhet inom kommunen, när vi inte ens kan bli 
tilldelade samma förutsättningar som andra klubbar inom Dalarna, när 
möjligheten sannerligen finns att bli det i och med att vi nu äntligen fått en 
konstgräsplan sedan några år tillbaka. 

Sektionschef fritidsanläggningar har svarat, tack för din synpunkt. Vi har värme 
på vår konstgräsplan som kommer från överskottsvärmen från ishallen. Tråkigt 
att det var som du beskrev, men vi får hoppas att det blir bra nästa gång. 

Den 14 mars 2019 – Sitter här och kollar vad det finns om kultur i Ludvika, och 
fattar inte varför man på er sida inte kan läsa om en av de främsta 
kulturprofilerna i Ludvika. Med det menar jag Karl-Erik Forsslund. En man 
som inte bara gjort så mycket för vår stad så som att han var en av grundarna 
till hembygdsföreningen i Ludvika och gammelgården, tillblivelsen av Folkets 
Hus i Sörvik/Brunnsvik. Om inte han och hans fru Fejan hade funnits så hade 
heller inte Brunnsviks Folkhögskola kommit till med mera. Till detta även alla 
dessa fotografier, hans texter och inte minst hans böcker om Dalarna ”Med 
Dalälven från källorna till havet”, visserligen inte direkt om Ludvika, men väl 
om vårt kära Dalarna. Skulle vara intressant att få höra varför man inte har tagit 
upp honom här på er sida om kultur i bygden. 

Kultursekreteraren har svarat, ber om ursäkt att du har fått vänta på svar, men 
jag har hört mig för så att du skulle kunna få ett svar. Att kommunen inte har 
någon information om Karl-Erik Forsslund beror på att då borde även fler 
presenteras, och där kan det bli svårt att dra en gräns då det finns väldigt många 
att välja bland. Vi ser inte det heller som kommunens uppdrag att bygga upp ett 
sådant persongalleri. Att det finns information om Dan Andersson är för att det 
är kopplat till evenemanget Dan Anderssonveckan. 

Men jag kan nämna att det är på gång ett porträttgalleri i centrum som kommer 
under året. Vilka som valts ut till det har jag dock inte insyn i. Information om 
personer kopplade till Ludvika kan man däremot lätt hitta på biblioteken och i 
Ludvika lexikon http://www.ludvikalexikon.se/ Det är dock en intressant fråga 
du ställer och vi tar den till oss. 
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Den 18 mars 2019 – Anonym - Protesterar mot indragning av medel för Dan 
Andersson, extra mycket nu då Ludvika har 100-årsjubileum. Helt galet! 

Den 18 mars 2019 – Anonym - Undrar lite hur ni tänker när det gäller Dan 
Anderssonveckan? Att plocka bort halva stödet riskerar i längden att veckan 
försvinner helt. Frågan är om ni vill att det ska bli så? Annars bör ni omgående 
tänka om och stödja veckan fullt ut. Måste anses givet att hålla bygdens store 
son levande för kommande generationer och då bör ni stå i framkant för detta. 

Den 18 mars 2019 – Anonym - Har känt mig så stolt och varm, alla de gånger 
jag kunnat följa Dan Anderssonveckan i Ludvika. Stolt över att man just i 
Ludvika har förstått värdet av denna fantastiska presentation av ett kulturarv 
och en historia, som ger eko långt utanför kommunen, långt utanför Dalarna 
och en bra bit utanför Sveriges gränser. Den värme jag känt gäller alla 
människor, besökande och volontärer, som tillsammans med mig njutit av och 
fyllts av kärlek till den fantastiska Ludvikabygden, med Grangärde finnmark 
som navet under denna enorma vecka. Inte tänker väl Ludvika kommun sätta 
käppar i hjulen för detta evenemang? Så oerhört god reklam er kommun får av 
Dan Anderssonveckan. 

Den 18 mars 2019 – Jag har ingen som helst förståelse hur man kan sänka 
bidrag, nästintill se till så att Dan Andersson festivalen tas bort? Det är väl 
ingen som tjänar några mängder pengar på detta? Det är det enda som håller 
mig kopplad till er kommun, och hade varit trevligt att få komma åter. Vissa 
kommuner har råd att bygga moskéer, andra väljer att ta bort vår svenska kultur 
och minne. 

Kultursekreteraren har svarat, Dan Anderssonveckan arrangeras till minne av 
en av Sveriges verkligt stora ordkonstnärer. Besökare från hela Norden har 
besökt vår finnmark här i Ludvikabygden genom åren. Många arrangörer i form 
av byalag, egna företagare, Dan Andersson Sällskapet, Skattlösbergs Bygdegille 
och kultur- och fritidsverksamheten i Ludvika kommun samarbetar för att 
skapa dessa dagar med sång, musik, poesi, utställningar, vandringar och 
bussturer i finnmarken med mera. 

Med anledning av Ludvika kommuns ekonomiska läge har kultur- och fritids-
nämnden beslutat att göra besparingar som berör Dan Anderssonveckans 
budget. Befintlig budget har minskats med 120 000 kr och detta medför 
förändringar i produktionen. 

För att inga planerade arrangemang ska beröras blir konsekvensen att vi 
behöver göra besparingar för marknadsföring och programtidningens 
produktion. Vi tittar fortfarande på flera lösningar för att åtgärda besparingen 
samt även bevaka ärendet för kommande års produktion. Programmet kommer 
att presenteras i sin helhet på www.dananderssonveckan.com som planerat 
under april månad. 

Sedan tidigare har ett visionsarbete för Dan Anderssonveckans utveckling och 
bevarande påbörjats. I samband med 2019 års sparkrav kommer visionsarbetet 
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att tas upp på nytt för att mer konkret se över åtgärder som behöver göras i 
samarbete med alla involverade arrangörer. 

Den 18 mars 2019 – Reducerat Dan Anderssonveckan! 

Kultursekreteraren har svarat lika som vid ovanstående synpunkt om Dan 
Anderssonveckan. 

Den 18 mars 2019 – Har lest a Ludvika kommun ikke vil bidra med mer enn 
halvparten av tidigare års bidrag till Dan Anderssonveckan! Dette synes jeg er 
synd, for vi er mange også i Norge som ser fram til å kommet il forskjellige av 
arrangementene i Ludvika. Det er synd för arrangörene som allerede har lagt 
opp programmet, og som nå kanskje må sloyfe noen på grund av ekonomien! 
Vaer snill å stötte dem som tidigare! 

Kultursekreteraren har svarat lika som vid ovanstående synpunkt om Dan 
Anderssonveckan. 

Den 18 mars 2019 – Jag har just tagit del av informationen att kommunen valt 
att halvera budgeten till Dan Anderssonveckan. Jag är intresserad av att höra 
hur tankegångarna gick när det beslutet fattades. Och var det några som 
reserverade sig? Ludvika är en liten stad som inte är känt för så mycket, men vi 
har ABB, Dan Andersson och nazisterna. Om nu anslaget till Dan 
Anderssonveckan kraftigt stryps och delar av ABB säljs till Japan, ja då finns det 
bara nazisterna kvar. 

Kultursekreteraren har svarat lika som vid ovanstående synpunkt om Dan 
Anderssonveckan. 

Den 18 mars 2019 – Det är ett fruktansvärt beslut av er att dra ned på ett 
sådant viktigt arrangemang. Dessa pengar behövs och det är ett helgerån att 
utsätta denna kultur. Människor behöver kulturen och det är i stor vikt för alla 
att Dan Anderssonveckan får leva kvar. Även för de som växer upp idag. Ett 
mycket viktigt beslut det allra viktigaste vi har i kulturella sammanhang! En 
trevlig stämning och avkoppling i den vackra naturen som råder. Fatta era kloka 
huvuden och tänk djupt på vad det här betyder för människor från alla världens 
kanter. Själv är jag femmänning med skalden. 

Kultursekreteraren har svarat lika som vid ovanstående synpunkt om Dan 
Anderssonveckan. 

Den 18 mars 2019 – Så sorgligt att bidraget till Dan Anderssonveckan halverats. 
Det är samma gamla visa, att kulturen alltid får stå i skamvrån. Man tror att man 
spar pengar genom att skära ned på kulturbidrag så att det blir mer pengar till 
vård, äldrevård och skola. Har man inte förstått att kultur skapar jobb, att det 
flödar in pengar till företag i kommunen, att man gör kommunen attraktiv, 
speciellt i tider som dessa när nynazismen håller på att få fotfäste och skrämmer 
folk och barnfamiljer från att flytta dit? Och inte minst, jag kan garantera att 
kultur är lika bra för hälsan som sport. Var stolta över ert kulturarv. Dan 
Andersson, skogsfinnar och många andra kulturutövare, vårda det, det tjänar 
kommunen på. Har själv bidragit med skogsfinska toner ute på Rikkenstorp 
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flera år i rad. Så mycket publik överallt. Kulturarbetare förtjänar en lön det går 
att leva på, ska äta och betala hyra som alla andra. Dan Anderssonveckan, har 
en hög professionell nivå som får folk från hela Norden att resa dit. 
Professionella kända stjärnor samsas med lokala förmågor. Bevara detta, tack! 
Ludvika ska leva och visa sina kulturaktiviteter. Visste ni att på 50- och 60-talen 
var det en rad kulturpersonligheter som gjorde avtryck i hela landet, som växte 
upp i Grängesberg? Att just detta samhälle skrev kulturhistoria med Bengt-Emil 
Johnson, Roland Keijser, som förgyllt trakten om och om igen, Mats 
Bengtsson, Tord Bengtsson. Det är helt enastående att en trakt i glesbygden har 
producerat så framträdande poeter och musiker samtidigt. Och gör det gärna 
möjligt att förvara bagage på centralstationen, precis som förr, det kan man inte 
längre, det skrämmer bort turister kan jag säga. 

Kultursekreteraren har svarat lika som vid ovanstående synpunkt om Dan 
Anderssonveckan. 

Den 20 mars 2019 – Jag har åkt i cirka 30 år från Karlskrona till 
Grangärde/Ludvika för att få uppleva Dan Anderssonveckan. En vecka med 
många program av olika slag, som många människor inom sällskapet, Dan 
Anderssonveckan och inte minst ute i byarna har lagt ner mycket arbete för att 
få det att fungera. Överallt möts man av glädje och stolthet ute hos arrangör-
erna. Vi är många som kommer resande till bygden, även från våra grannländer, 
för att glädjas och ha trevligt, vilket medför en positiv del för kommunen 
genom ökad handel, boende, mat etc. Det känns också konstigt att komma med 
en nedskärning av bidrag, när veckan är klar och under det år Ludvika fyller 100 
år. Jag vet inte hur ekonomin är i Ludvika kommun eller hur bidrag fördelas, 
men var rädd om vad som finns, var rädd om Dan Anderssonveckan. Det är 
lätt att riva ner något bra, men svårt att bygga upp igen. Hoppas att det går, den 
3 april, att samla alla positiva krafter för en trevlig vecka även i framtiden. Jag 
har redan bokat logi i Ludvika under åtta dagar. 

Kultursekreteraren har svarat lika som vid ovanstående synpunkt om Dan 
Anderssonveckan. 

Den 20 mars 2019 – Jag har precis läst att kommunen har halverat bidraget till 
Dan Anderssonveckan. Det är väldigt beklagligt då veckan verkligen sätter 
kommunen på kartan. Det är otvetydigt kommunens största möjlighet att visa 
upp sig. Det är alltså inte bara kulturvännerna som har glädje av veckan utan 
hela kommunen ges möjlighet att locka fler människor och nya invånare i ett 
mer urbant samhälle. De pengar man lägger på veckan gynnar följaktligen hela 
kommunen. Givetvis kan det vara så att bidraget måste minskas vissa år, men 
att halvera det är att ta det för långt. Avslutningsvis så borde den minskningen 
hursomhelst inte ske när årets program redan är bestämt och budgeterat. Gör 
om gör rätt! 

Kultursekreteraren har försökt att ringt personen flera gånger, i och med att 
personen vill bli kontaktad per telefon, inget svar. 
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Den 25 mars 2019 – Det var de sämsta öppettider jag läst, mest stängt. Avser 
Grängesbadet.  

Personen vill inte ha något svar. 

Den 4 april 2019 – Anonym - Unika Ludvika – Vad är det som händer i vår 
stad??!! En illa vald tidpunkt när vi firar Ludvika 100 år att minska på olika 
anslag/bidrag till kulturen, det kan man väl tycka! 

Hammarbacken stängs, minskade bidrag till Dan Anderssonveckan bland annat, 
vad är det som pågår i vår vackra stad och bygd? Man ska väl inte sträva bakåt 
och dra in en massa aktiviteter – tänk på turisterna som vi vill ha hit! 

Näringsidkarna kämpar och får kämpa ännu mer nu när potentiella kunder = 
turister minskar. Hur tänker ni i vår kommun = bakåtsträvare??!! 

Vi vill ju alla ha en levande och fin stadskärna = Unika Ludvika = många 
turister, då måste det ju finnas aktiviteter och affärsliv också! 

Jag vill ju inte säga det, men satsa på ”rätt” saker, men det tycks ju vara ett stort 
problem här i Ludvika kommun. 

Inköpet av jackor för 100 000 kr, ställ det i relation till minskat bidrag för Dan 
Anderssonveckan 120 000 kr, stängningen av Hammarbacken nu till sommaren 
300 000 kr, och nu även ett kungabesök – men hallå! 

Vi vill väl att turisterna ska komma hit till vår vackra bygd eller hur tänker ni 
Ludvika kommun? Tänk om gör rätt! 

Den 6 maj 2019 – Vem är ansvarig för Kyrkvikens badplats? När ska den 
underhållas? Lekparken där är under all kritik, livsfarliga saker som inte 
underhållits de sista åren. 

Sektionschef fritidsanläggningar har svarat: Jag vill gärna ha det mer specifikt 
vad som är livsfarligt på badet i Kyrkviken. Så jag önskar att du kan återkoppla 
till mig så att det finns möjlighet att åtgärda dessa brister. 

Den 10 maj 2019 – Anonym - I badhuset, dörrarna mellan duschrum och 
trappen ner till simhallen, det blev inte bra, när dörren är öppen syns det från 
trappen och avsatsen rakt in mot damernas duschrum och ett av båsen där man 
duschar. 

Förvaltningen känner till detta och jobbar med en lösning. 

Den 22 maj 2019 – Gym- och styrketräningsmöjligheter för allmänheten i 
Sunnansjö. Uppfräschning av Ljungåsens stuga. 

Verksamhetschef fritid/idrott har svarat: Har idag varit i kontakt med Actic (en 
av våra samarbetsparter) och framfört önskemål om ett mindre gym (ungefär 
som gymmet i Grängesbadet). Det finns en gällande plan för Ljungåsen att göra 
årliga förbättringar. Vindskydd är fixade, ny matta i serveringen kommer efter 
sommaren, skylt med bansträckningar ska bytas ut, stockvarv bytas samt vissa 
fönster. Tillgängligheten har förbättrats med trallgång. Vi avser även att byta ut 
en ytterdörr för tillgängligheten.  
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Den 22 maj 2019 – Upprustning av Ljungåsens skidanläggning. Spårtavlorna 
behöver bytas, solblekta. Tips: använd en karta för den som spårar så att 
föraren lyfter spårmaskinen vid ställen där det är lite snö. Dörren till 
omklädningsrummet gick nästan inte att öppna, huset har sjunkit ner. Viss 
märkning har försvunnit på spåren. Tips: ta ner träd som står nära (då blir det 
enklare att sköta spåren). Komplettera med trummor där det är blött. Ordna 
med en till parkering för skoteråkare, cirka 500 meter innan Ljungåsstugan. 

Verksamhetschef fritid/idrott: Vår plan är att åtgärda de flesta förslagen under 
2019 utifrån de resurser vi har. Synpunkterna kring ny parkering för skoteråkare 
och trädnedtagning behöver vi undersöka närmare utifrån markägarförhåll-
anden. Verksamheten fritid/idrott har det senaste året genomfört byggnation av 
ramp, ny vallbod, två nya vindskydd, nytt grillgaller vid eldstaden, efter spåret 
satt upp vätskställning med krokar, vissa blöta delar har dränerats. 

Den 31 juli 2019 – Ni har en jättefin skatepark i Grängesberg, men skötseln av 
den är undermålig. Det är grus, vem lägger grus runt en skatepark?, runt hela 
parken och ogräset växer snart genom asfalten. Ena bordet går inte ens att 
använda då det mer ser malplacerat ut i ogräset. Bänkarna är också i behov av 
att letas fram. Inte inbjudande på något vis. Detta borde ju vara en perfekt 
syssla för kommunens sommararbetare. 

Sektionschef ungdom har svarat: Jag kan tyvärr inte svara på om kommunen 
har haft några sommarjobb på kommunens gata-/parkavdelning denna 
sommar. Det är IFK Grängesbergs fotbollsklubb som äger och svarar för 
skötseln av parken. Du hittar kontaktuppgifter på: 
https://idrottonline.se/IFKGrangesbergsFK-Fotboll/Lagsidor/F12  

Den 7 augusti 2019 – Jag har varit på er badanläggning i Ludvika den 4 augusti 
2019 och badade med mina två små barn. Jag vill berätta för er att det gick in en 
utländsk man som jobbar hos er in i damernas omklädningsrum när jag och 
mina bar var helt nakna och skulle duscha. Jag känner mig så förolämpad att en 
man gick in i omklädningsrummet så jag kommer aldrig mer vilja bada hos er. 
Jag vet inte vad ni har för rutiner angående att män får gå in hos damerna, det 
kändes så förnedrande. Där stod han och glodde på oss och gick sedan vidare 
igenom omklädningsrummet. Jag kände ett sådant obehag av att han stod och 
tittade på oss. Är väldigt tacksam om detta kommer vidare och ses över om jag 
någonsin kommer våga bada hos er igen. För övrigt har ni väldigt fin 
anläggning och barnen trivdes väldigt bra att leka där. Jag är tacksam om jag får 
ett svar från er. 

Bad- och idrottshallspersonal har svarat: Vi är ledsna för din obehagliga 
upplevelse på dusch- och omklädningsavdelningen hos oss. Våra rutiner är att 
det finns både manlig och kvinnlig badpersonal som roterar på både dam- och 
herravdelningen (finns skylt om att manlig personal förekommer). I den mån 
det fungerar så går den kvinnliga personalen till damavdelningen och den 
manliga personalen till herravdelningen. Det vi tror hände just dig var att den 
manliga personalen trodde det var tomt på damavdelningen då han gick in för 
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att han skulle möta upp den övriga personalen för att påbörja kvälls städningen. 
Vi beklagar än en gång det som hände! Hoppas att ni besöker oss igen! 

Den 8 augusti 2019 – Under besöket vid Bränntjärnstorpet förra veckan 
passerade jag Kestina. Upptäckte då ett par skyltar som inte gör någon glad i 
världen. Det handlar dels om anvisningsskylt ”Kestina”, som är riktad in på 
gården, dels en informationstavla om torpet i historiskt hänseende. Jag tycker 
det är för bedrövligt att skyltningen vid denna omtalade plats i Dan Anderssons 
diktning, och på senare tid skådeplats för filmatiseringen av tidigare ägaren 
Ragnar Fredriksson i ”Gubben i stugan”, har fått förfalla på detta sätt. Torpet 
är således inte vilket torp som helst utan måste ses i ett kulturhistoriskt 
sammanhang. Till följd av filmen ”Gubben i stugan” har även platsen blivit 
känt långt utanför kommunens gränser. Något måste därför göras! 

För även om de nuvarande ägarna inte vill ha besök där, är det ofrånkomligt att 
allmänheten åtminstone stannar till och tar foto från infarten. Det kan de aldrig 
ändra på. Torpet ligger ju där det ligger, och vägen är inte privat utan en allmän 
väg. Jag vill därför föreslå några åtgärder som skulle kunna råda bot på 
problemet – för alla parter: 

1. Ta bort skylten ”Kestina”. Den närmast uppfordrar till ett besök, och 
när ägarna nu inte vill ha besök, ska inte kommunen och länsstyrelsen 
uppmana besökare att beträda tomten. 

2. Sätt upp en ny informationstavla. Även om ägarna inte vill ha besök, 
har torpet kulturhistorisk betydelse för invånarna i kommunen och 
allmänheten med intresse av Dan Andersson. Det kan inte ägarna till en 
viss fastighet ändra på. Det är kommunens ansvar att informera 
allmänheten om kulturhistoriskt intressanta byggnader/platser i 
kommunen. 

3. Be nuvarande ägarna att sätta upp en skylt vid tomtgränsen: PRIVAT 
OMRÅDE. Beträd ej tomten! På så sätt uppmanas allmänheten att hålla 
sig därifrån. Att folk ändå stannar till, läser informationen och tar någon 
bild från vägen, får de helt enkelt tåla. 

Men för att informationstavlan och skylten inte ska bli en tvistefråga i 
framtiden, bör en utredning ske var tomtgränsen går och där 
kommunen/statens mark tar vid intill vägen. Uppgifter om detta kan hämtas 
från Lantmäteriet. Sedan är det bara för kommunen/länsstyrelsen att placera 
informationstavlan på allmän plats, intill tomtgränsen på höger sida av infarten, 
och fastighetsägaren sin privata skylt på lämplig plats på vänster sida av 
densamma. Därmed kan trätor undvikas och alla parter blir nöjda. 

Kultursekreteraren har svarat efter att ha haft telefonkontakt: Tack så mycket 
att du bifogat bilder. Nu ser jag att det nog sannolikt är kommunens skyltar. 
Har jag tur så kanske jag kan hitta en kopia i arkivet och göra en ny. Förstår 
mycket väl att den övre skylten måste bort. Vi ska se över det. 

Den 15 augusti 2019 – Vi har nyligen kommit hem efter att ha besökt Dan 
Anderssonveckan för tredje sommaren i rad. Den var i år avkortad med en dag, 
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och vi har förstått att kommunen vill dra ner veckan ytterligare, till bara tre 
dagar. Naturligtvis av ekonomiska skäl och anslaget till Dan Anderssonveckan 
har vi förstått har redan minskat. Vidare är nu fler av evenemangen förlagt till 
Ludvika. Utifrån detta vill vi framföra följande synpunkter. Det är förvisso mest 
besökare från andra delar av landet och mest äldre. Men det är många bosatta 
inom kommunen som är oerhört aktiva ideellt under Dan Anderssonveckan 
och som verkligen bryr sig om sin bygd. Räknas inte det som ”kommunnära 
verksamhet” och tjänar inte kommunen mest på att det kommer folk utifrån 
som turister? Det går alltid åt mer pengar för oss än vad vi har räknat med 
under nämnda vecka – till boende, mat och olika evenemang, shopping och 
bensin – MEN det är väl värt det! Och att så få unga och inte alla kommun-
invånare känner till Dan Andersson – med flera visdiktare och författare från 
och omkring Ludvika – får oss att undra. Vad gör kommunen och skolorna och 
andra verksamheter för att lyfta fram det intressanta lokala kulturarvet som 
finns? Det är ju inte bara evenemangen som lockar, utan även den historiska 
bakgrunden avseende finnmarken (nog så intressant utifrån nuvarande 
samhällsklimat och struktur) samt landskapet. 

För övrigt skulle nog fler uppmärksamma Dan Anderssonveckan om pro-
grammet kom ut i skriftlig form som tidigare. Då skulle vi med flera kunna 
lägga ut det i god tid på t.ex. biblioteken där vi bor. 

Vidare ställer vi oss frågande till att så mycket av evenemangen är förlagda till 
Ludvika. Vi är mer roade av att åka ut till de olika byarna och evenemangen där, 
som förutom musik erbjuds byavandringar och berättande omkring just den 
byn förutom mycket trevlig kontakt med dem som är bosatta där! Samt av att 
vandra omkring i naturen/skogarna och hitta de olika saker som finns (ex. 
”smöjtallen” vid Luossastugan var vi till just denna gång). Men i år hade en del 
av dessa byevenemang försvunnit till förmån för evenemang inne i Ludvika. 
Programmet var torftigare än tidigare. 

Vi återvänder gärna till Ludvika kommun, både på Dan Anderssonveckan och 
vid andra tillfällen, men vill verkligen att kommunen och beslutsfattande 
politiker tar åt sig av ovannämnda! 

Det har tydligen även längre tillbaks varit en heldag vid Rikkenstorp, med 
musik med mera och för ungdomar, även för äldre, men som har varit omöjlig 
att fortsätta med på grund av kommunens ovilja att bistå ekonomiskt. Trist! 

Kultursekreteraren har svarat: Jag har läst ert brev och ska förmedla vidare till 
ytterligare tjänstemän och politiker. Trevligt att höra att ni besökt Dan 
Anderssonveckan vid flera tillfällen och att ni uppskattar arrangemangen och 
bygdens kulturmiljöer. 

På grund av sparkrav i kommunen har flera olika förslag på förändringar 
diskuterats. Under hösten kommer årets vecka att utvärderas och de 
förändringar som kommer att ske inför kommande år 2020 beslutas. Ansvariga 
för besöksnäringen i kommunen har involverats och flera olika parter som det 
berör inom området. Med ett gemensamt arbete ska vi ta fram ett underlag för 
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att belysa Dan Andersson som ett kulturarv och Dan Anderssonveckans 
exklusiva kulturdagar i bygden. 

År 2019 blev det endast en dag mindre och detta kommer att utvärderas nu 
under hösten. Ytterligare färre dagar har diskuterats men inga beslut är tagna. 

Er fråga om Dan Andersson uppmärksammas lokalt är svaret ja. Dan 
Andersson museet bedrivs ideellt med bidrag från kommunen. Museet erbjuder 
guidade turer, konserter med mera. Flera olika grupper, turister, skolor, särskola 
med flera besöker museet under hela året. Utveckling för att kunna erbjuda och 
inspirera till ytterligare aktiviteter är absolut intressant för att förmedla Dan 
Andersson som ett kulturarv i vår bygd. Allt kräver resurser och i kommunen 
har man inte prioriterat ytterligare bidrag än befintligt. 

Det exklusiva med Dan Anderssonveckan är just landsbygdsperspektivet. Alla 
olika platser med våra engagerade arrangörer. Finnmarken, skogen och kultur-
miljöer som finns runt omkring vår bygd. Beroende på vilka arrangörer som 
engageras och arrangemangens platser varierar. Vissa år blir det fler mer 
centralt. Några av våra besökare har tyvärr ej möjlighet att ta sig ut i kuperad 
mark och då har behovet av mer centrala arrangemang varit positivt. Vi 
försöker erbjuda något för alla. De flesta av arrangörerna är föreningar eller 
byalag och får ekonomiskt stöd av kommunen. Några av arrangörerna är 
externa näringsidkare som ni nämner t.ex. Rikkenstorp. Kommunen får ej 
tilldela kommunala bidrag till de externa arrangörerna. 

På grund av årets sparkrav försenades programproduktionen kraftigt och blev 
en olycklig konsekvens. Normalt kommer programmet alltid i slutet av april 
månad. 

Tack för ert brev och engagemang för Dan Andersson och Dan Andersson-
veckans framtid! 

Den 3 september 2019 – Vi har haft en skön sommar. Vi tillbringar så mycket 
tid som möjligt vid badet Hällarna. Träden där har blivit både för stora och för 
många. Dom som solar där, vi bland annat, måste byta plats flera gånger per 
dag för att skuggorna från träden flyttar på sig varefter dagen går och man vill 
ju ha sol på sig om man är på en badplats. Trädet, björken, rakt österut mot 
ABB byggnaden om man står vid livbojen borde tas bort och de två träden, 
björkarna, vid bryggan borde också tas bort. Fler träd borde tas bort men de 
träden skulle vara en bra början. Nu hoppas vi på en bra sommar 2020 när vi 
kan ligga på samma plats hela dagen. 

Biträdande sektionschef fritidsanläggningar har svarat: Tack för dina 
synpunkter. Vi håller på med en översyn av friluftsbad och får ta ställning till 
detta när den är klar. Vi brukar annars bara ta ner träd när det finns risk att de 
ska falla ner. 

Den 25 september 2019 – Sorgligt att se Charlie Normans torg hela sommaren, 
för det mesta helt utan liv på platsen. Ingen glasskiosk med sittplatser, inget 
Kromme längre, som var så otroligt trevligt, öppet ofta, välkomnande, inte dyrt. 
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Skrattretande att Kajkrogen gått i konkurs! Ingen musik/uppträdande. Vad var 
tanken att lägga så mycket pengar på detta ställe, snyggt men dött! 

Hammarbacken är ett annat ställe man känner sorg över. Vackert, kulturrikt, 
historiskt intressant Ekomuseum. Och kommunen har stängt ner allt efter att 
året dessförinnan byggt en musikscen! Inget program, inget café, stängt 
museum, magasin utan konst! Det är så sorgligt och obegripligt! Hur använder 
kommunen skattepengarna? Till jippon av tillfälligt slag med scenbygge på 
Garvarns torg och inlånade bänkar att sitta på, ibland. Kungabesök. Tävla om 
bästa stadskärna! Så urbota löjligt! Varför tävla? 

Mycket undrar man över i denna stad, just nu tar man (många) sig för pannan 
när man åker förbi stadsparken där den oerhört fula och klumpiga ABB 
manicken ska stå! Och den vackra parken är uppgrävd! Jag hoppas på att 
lekplatsen blir en attraktiv sådan – att ni tittat på andra i närheten t.ex. Fagersta? 

Verksamhetschef kultur/ungdom har svarat: Jag svarar på dina frågor och 
synpunkter som rör kultur- och fritidsverksamheternas verksamhetsområden. 
Hammarbacken var öppen under sommaren i år i samband med Dan 
Anderssonveckan. Det var som vanligt utställningar på både nedervåningen 
med Fotoklubben samt Bild och Form på övervåningen i Sädesmagasinet. 
Jazzklubben hade även som vanligt sitt evenemang uppe på Hammarbacken. 

Det är som du skriver att vi har blivit tvungna att minska på verksamheten på 
Hammarbacken under sommaren och därför var caféet och museilägenheten 
stängd. Vi hade heller ingen sommarvärd anställd. 

Även för år 2020 så pågår förändringsarbete för Hammarbacken. Just nu pågår 
en upprustning av köket och toaletterna på Smedsbostaden på Hammarbacken. 
Detta görs för att skapa möjligheter för att utveckla verksamheten på 
Hammarbacken. Har du fler frågor är du välkommen att återkomma. 

Den 2 oktober 2019 – Hur ska föreningar som hyr idrottshallar på kvällar och 
helger kunna ha någon verksamhet när det tydligen har beslutats att allt 
idrottsmaterial ska vara inlåst? Det har tydligen beslutats på social- och 
utbildningsförvaltningen att allt material ska låsas in. Men hur ska då föreningar 
kunna spela innebandy utan mål? Gymnastik, när alla mattor och plintar är 
inlåsta. Spela volleyboll, badminton med mera när allt material är inlåst? 

Verksamhetschef fritid/idrott har svarat: Tack för ditt mejl. Utifrån vad du och 
jag pratade om på förmiddagen så tycker jag att vi fullföljer det. 

Den 11 oktober 2019 – Jag badar i sporthallen Ludvika nästan varje vecka. 
Tidigare har det funnits en pall i dambastun, men sen en lång tid har det inte 
funnits någon. Jag pratade i våras med personalen i badkassan och de säger att 
det ska beställas en ny pall, men än har det inte kommit någon pall. Jag med 
flera damer saknar verkligen en pall. Hoppas att ni snart kan fixa det. 

Biträdande sektionschef sporthallen har svarat: De nya bastupallarna är på plats 
nu på måndag. Vi kan bara be om ursäkt att det tagit lång tid. De första pallarna 
vi beställde klarade inte av värme och fukt. Kommunens egna snickare har 
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istället ordnat det nu. De fick dock vänta på att få rätt material från bygg-
handeln. Men som sagt, nu på måndag är de äntligen på plats. 

Den 25 november 2019 – Webbkameran vid Ljungåsen har inte uppdaterats 
sedan i maj. Har ni möjlighet att åtgärda detta? Den är saknad. Kameran har 
tidigare varit ett väldigt bra sätt för oss som inte bor i närheten att uppskatta 
snöläget. 

Sektionschef fritidsanläggningar har svarat: Tack för din synpunkt. Nu fungerar 
den igen. 

Den 9 december 2019 – Jag och min 9-åriga lillasyster badade i Ludvika simhall 
idag. Hon har långt och tjockt hår, så det tog lite längre tid att torka håret för 
henne. Till slut blev det bara en annan svensk familj och vi som var kvar i 
omklädningsrummet. En tjock svensk städerska med blå simhallströja kom in 
och moppade golvet. Hon ”råkade” träffa mina fötter med moppen utan 
ursäkt, sen några minuter efter skrek hon på oss ”gå ut ni!” Nu är det stängt! 
”Stäng skåpen efter er!” Och vi fick också en kall blick från henne, vilket är den 
enda ögonkontakt vi hade med henne. 

Min lillasyster blev rädd och ledsen efteråt, och jag tog min ryggsäck från skåpet 
på en gång och gick ut. Jag har tänkt efteråt på detta, det är rasistiskt! Det var 
två familjer som var kvar där då, men hon skrek BARA på oss! Det är väl inte 
heller svårt att se mina fötter när hon moppade golvet, men ändå skulle hon ha 
bett om ursäkt när hon träffade mina fötter! Jämför med den andra familjen 
som också var där, hon sa inte ett ord till dem, men de var ju lika långsamma 
som vi och hade också ett barn med sig. 

Jag är besviken och ledsen att ni, Ludvika simhall, ett gemensamt område för 
alla, inte behandlar alla lika som betalar precis lika mycket för simning! 

Jag pluggar till läkare i Stockholm, och kommer inte hem så ofta. Det är inte 
heller lätt för mig och min lillasyster att gå ut och göra någonting tillsammans 
på en lördag. Hon har skrämt min lillasyster och förstört en lördag som skulle 
ha varit fin och mysig! Vi kommer inte att simma hos er förrän vi får en ursäkt 
från er! 

Jag har berättat det för mina föräldrar, och de kommer att berätta för sina 
kollegor på ABB. Ni borde ha lite bättre koll på era anställda, så de inte förstör 
ert namn. Jag ser framemot att få svar från er. 

Biträdande sektionschef, sporthallen har svarat: Jag har pratat med berörd 
personal och fått följande information. Personalen pratade med alla inne i 
omklädningsrummet när klockan var över 15.30 då anläggningen stänger. 
Kanske märkte inte ni det då ni använde hårfönen. Personalen sade då till er 
igen kort därefter. Personalen hälsar och ber om ursäkt för situationen och har 
själv inte märkt att du träffats av moppen. 

Hur som helst är det väldigt tråkigt att ni inte är nöjda mer ert besök hos oss 
och som kompensation skickar vi gärna några badbiljetter hem till er. Ring och 
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meddela mig vart du vill ha biljetterna skickade. Jag finns på telefonnummer: 
0240-862 26. 

Den 9 december 2019 – Varför finns inte belysning på blixten i rondellen? Har 
efterlyst detta sen några veckor tillbaka men inget svar. Och gamla affischer på 
papperskorgarna bör tas bort. Sitter Dan Anderssonveckan affischer kvar sen 
2016, har påtalat detta flera gånger. I år kunde man affischerat med Ludvika 100 
år, vem ska sköta detta? 
Den 10 december 2019 – Jag skrev till kommunen eftersom jag antar att det 
inte är kultur- och fritidsverksamheten som ansvarar för papperskorgarna. Jag 
har påtalat detta i flera år nu men inget händer. Förskräckligt att se gamla 
urblekta Dan Anderssonaffischer från 2016 på papperskorgar. Har frågat 
kultursekreteraren flera gånger och hon har också tagit upp detta. Måste vara 
gata/park som handhar detta? Kultur- och fritidsverksamheten har väl inte 
heller hand om belysningen på blixten i rondellen? Förstår inte varför detta 
ärende skickas till kultur- och fritidsverksamheten? Det måste finnas ström till 
rondellen eftersom tre adventsgranar nu lyser. 

Verksamhetschef kultur/ungdom har svarat: Tack för dina synpunkter. Jag tar 
upp dessa frågor med gatuchefen nästa tisdag när vi har ledningsgrupp på 
samhällsbyggnadsförvaltningen, så får vi se om vi kan få någon lösning på detta. 

Den 16 december 2019 – I dagens tidning står det att läsa att flera badplatser 
inte kommer att skötas av kommunen, på grund av att personalen inte hinner 
med. Jag har ett förslag kring detta: anställ sommarjobbare (ungdomar) utrusta 
dem med elcyklar och tillhörande kärror och utrustning. T.ex. trädgårdsverktyg, 
krattor/räfsor, handjagare osv. Låt dem få jobba med rensning, gräsklippning, 
städning/skräpplockning, skötsel av torg och badplatser i tydligt markerade 
områden. Dela in dem i arbetslag om 4-6 personer med stort ansvar över 
planering och utförande av arbetet i ”deras” område. Detta innebär en kostnad 
första året men därefter ser jag bara vinster i det. Arbetande ungdomar, fina 
städade miljöer i alla delar av kommunen, ordinarie personal får mindre stress 
och alla som idag gnäller över att det inte rensas får mindre att irritera sig på. 

Verksamhetschef fritid/idrott har svarat: Tack för ditt mejl. Vi har mottagit 
dina förslag på bland annat skötsel av badplatser. Vi tar upp det inom vår 
arbetsgrupp samt med cheferna för AMI och gata/park. 

 

Jan Lundberg 
Förvaltningschef 

 
 
Anki Ullberg 
Förvaltningssekreterare 
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Beslut skickas till 
Akten
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Redovisning av delegationsbeslut 
 

Kultur- och fritidsnämnden har överlåtit sin beslutanderätt till 
utskott, ordförande och tjänstemän enligt av kultur- och 
fritidsnämnden antagen delegeringsordning. Dessa beslut ska 
redovisas till kultur- och fritidsnämnden. 
 
Redovisningen innebär inte att kultur- och fritidsnämnden får 
ompröva eller fastställa delegeringsbesluten. Däremot står det kultur- 
och fritidsnämnden fritt att återkalla lämnad delegering. 
 
Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 9 mars 2020, § 13-21. 
 
a) 
Förvaltningschef 
Delegerar till verksamhetschef fritid/idrott att besluta i 
remissyttrande avseende om rätt till lönebidrag för trygghet i 
anställning. 
 
b) 
Verksamhetschef fritid/idrott 
Tillstyrker Ludvika Hembygdsförenings ansökan med 15 procent av 
19 454 kr, för en lönebidragsanställd fastighetsskötare med 
anställningsgrad på 100 procent under perioden 1 januari 2020 till 
och med 31 december 2020. 
 
Tillstyrker Grengebygden ekonomisk förenings ansökan med 15 
procent av 9 727 kr, för en lönebidragsanställd administratör med 
anställningsgrad på 50 procent under perioden 2 januari 2020 till och 
med 31 december 2020. 
 
Tillstyrker Grängesbergs Aktivitetsklubbs ansökan med 15 procent 
av 19 454 kr, för en lönebidragsanställd administratör/service-
personal med en anställningsgrad på 100 procent under perioden 1 
februari 2020 till och med 31 januari 2021. 
 
Tillstyrker Ludvika Hembygdsförenings ansökan med 15 procent av 
9 727 kr, för en lönebidragsanställd vaktmästare med en anställnings-
grad på 50 procent under perioden 2 april 2020 till och med 1 april 
2021. 
 
Ludvika Bowlingallians ansöker om ett bidrag på 26 400 kr för att 
täcka banhyran för Ungdomsbowling våren 2020. Ansökan avslås. 
Verksamhetsbidrag till fritidsföreningar, verksamhet 452, är redan 
beslutade av bidragsutskottet, vilket innebär att det ej finns utrymme 
för att stödja ytterligare ansökningar. 
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Gräsbergs Byalag beviljas 40 000 kr i projektbidrag för anslutning av 
en spolpost vid lekplatsen Elefanten i Gräsberg, för att kunna 
säkerställa släckvatten vid firandet av sista april och för att kunna 
spola upp is på grusplanen vintertid. 
 
c) 
Kultursekreteraren 
Föreningen Glasgalleriet beviljas 2 000 kr i startbidrag. 
 
Brasilerios em Ludvika beviljas 1 086 kr i bidrag för tågresa till 
Arlanda för den brasilianska duon Pedro Vaz och Jefferson Amorim 
under deras Sverigebesök. Duon bjuder på spelningen men vill ha 
resan betald. 
 
Intresseföreningen Grengehusets Vänner beviljas 3 500 kr för att 
arrangera en filmeftermiddag med den lokale filmaren Johannes 
Graaf.  
Våghalsens Vägsamfällighet beviljas 5 000 kr. Föreningen har 
arbetat med framtagande av informationsskyltar om kulturobjekt i 
gamla Våghalsen. Bidraget täcker tryckning av 24 skyltar på 
hållbart material. 
Grangärdebygdens Kulturförening beviljas 1 000 kr i arrange-
mangsbidrag för ett program om Charlie Norman av Glädje-
spridarna. Bidraget täcker resekostnaden åt Glädjespridarna. 
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Redovisning av meddelanden 
 

a) 
KFN 2020/14 – 00 
Protokoll från kommunstyrelsen, § 9 – Antagande av inköpsriktlinjer och 
upphävande av inköpspolicy. 

b) 
KFN 2020/16 – 00 
Protokoll från kommunstyrelsen, § 11 – Antagande av riktlinjer för säkerhetsarbete. 

c) 
KFN 2020/15 – 00 
Protokoll från kommunstyrelsen, § 15 – Antagande av riktlinjer för infartstavlor. 

d) 
KFN 2020/23 – 00 
Protokoll från kommunfullmäktige, § 6 – Säkerhets- och krisberedskapspolicy. 

e) 
KFN 2020/24 – 00 
Protokoll från kommunfullmäktige, § 7 – Brandskyddspolicy. 

f) 
KFN 2020/25 – 00 
Protokoll från kommunfullmäktige, § 10 – Antagande av personalpolicy. 

g) 
KFN 2020/27 – 87 
Enkät från Riksantikvarieämbetet. Arbetslivsmuseernas villkor och engagemang. 

h) 
KFN 2018/181 – 10 
Protokoll från kommunfullmäktige, § 24 – Avsägelse, Morteza Haidari (M), 
ledamot i kultur- och fritidsnämnden. 

Protokoll från kommunfullmäktige, § 25 – Avsägelse, Sarah Hjälm (C), ledamot i 
kultur- och fritidsnämnden. 

Protokoll från kommunfullmäktige, § 28 – Val av ersättare i kultur- och 
fritidsnämnden, Håkan Anestedt (S), efter Maria Flinth (S). 

Protokoll från kommunfullmäktige, § 29 – Val av ersättare i kultur- och 
fritidsnämnden, Jonas Fürtig Hjerppe (V), efter Sandra Christiansen (V). 

i) 
KFN 2020/31 – 00 
Protokoll från kommunstyrelsen, § 43 – Antagande av riktlinjer för sponsring. 
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j) 
KFN 2020/33 – 11 
Underrättelse om beslut från Polismyndigheten. Brottsbeskrivning: Skadegörelse. 
Brottsplats: Sporthallen. 4 november 2019. Beslut: Förundersökningen läggs ned.  

k) 
KFN 2020/35 – 88 
Enkät från Kungliga biblioteket. Sveriges officiella biblioteksstatistik. 

l) 
KFN 2020/39 – 87 
Enkät från myndigheten för Kulturanalys. Museer, Klenshyttan och 
Smedsbostaden på Hammarbacken. 
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